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AGENDA BEWONERSOVERLEG SCHILDERSWIJK d.d. 2 oktober 2024 
Kostverloren Kwartier, Adriaan van Ostadestraat 
 
 
19.30 uur Inloop 
 
 
20.00 uur Start vergadering 
 
1. Opening 
 
2. Vaststellen agenda 
 
3. Voorstellen bestuur 
 
4. Mededelingen en ingekomen stukken 
 
5. De stand van zaken in de wijk (presentatie) 
 
6. Verslag Bewonersoverleg 13 november 2019 (bijlage 6.1) 
 
7. Activiteitenverslag 2022 en 2023 (bijlagen 7.1 en 7.2) 
 
8. Financieel verslag 2022 en 2023 (bijlage 8.1) 
 
9. Begroting 2024 (bijlage 8.1) 
 
10. Aftreden en (her)benoeming bestuursleden (bijlage 10.1) 
 - aftreden Liesbeth Klunder en Channa Ensink als bestuurslid en secretaris 
 - overlijden Rudy Heddema 
 - benoeming Iris Vanclooster, Jacob Bolhuis en Theo Roelfsema als bestuurslid 
 - herbenoeming Hein Pronk, Harmen Gelling en Sjoerd Duim als bestuurslid 
 - benoeming Harmen Gelling als voorzitter, Iris Vanclooster als secretaris en Hein Pronk  
  als penningmeester 
 
11. Rondvraag en w.v.t.t.k. 
 
12. Sluiting 
 
21.00 uur Einde formeel gedeelte 
 
 
Hapje, drankje 
Muzikale omlijsting 
 
22.00 uur Einde 



Presentatie



Bewonersoverleg
Wijkraad Schilderswijk

2 oktober 2024



Agenda

1. Opening

2. Vaststellen agenda

3. Voorstellen bestuur

4. Mededelingen en ingekomen stukken

5. De stand van zaken in de wijk

6. Verslag vorig Bewonersoverleg



Agenda vervolg

7. Activiteitenverslag

8. Financieel verslag 2022-2023

9. Begroting

10. Aftreden en (her)benoeming bestuursleden

11. Rondvraag en w.v.t.t.k.

12. Sluiting



Bewonersoverleg
Wijkraad Schilderswijk

2 oktober 2024

De stand van zaken in de wijk



Nieuwe website

• Van een site van de Wijkraad naar een site voor de wijk

• Nieuwe look and feel

• Samenwerking met de Schilderskwartieren

• Van Wix naar WordPress

• Vrijwilligers gevraagd



Leutje Leidraad

• Leidraad Openbare Ruimte voor de Schildersbuurt

• Renovatie pleinen

• H.W. Mesdagplein gereed

• Taco Mesdagplein onderhanden

• Ambitie: Jozef Israëlsplein, Melkweg, pleintje bij Benny’s



Verkeer

• Parkeermaatregelen

• Sluipverkeer en verkeerscirculatieplan

• Mobiliteitsvisie en doorwaadbare stad

• Deelmobiliteit



Studentenoverlast

• Pilot buurtpreventiecoach en overlastcoördinator

• Campagne Ssst!

• Leefregels

• Onderzoeken door studenten en Schilderskwartieren

• Escalatieladder



Wijkinformatiepunt

• Jacob van Ruysdaelstraat 30

• WarmteStad
• WIJ-team
• Politie
• Nijestee
• Grunneger Power
• Gemeente

• Vergadermogelijkheid



Gezelligheid

• Straat- en pleinfeesten in de Schildersbuurt
• Met studenten

• Borrelen en koffiedrinken in de Watertoren
• Vrijwilligers gezocht

• Busreizen en maaltijden in Kostverloren

• Ontmoetingsplek met hondenspeelveld achter Huis de B

• Lichtjeswandeling
• Woensdag 11 december 17.00 – 19.00 uur
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VERSLAG BEWONERSOVERLEG SCHILDERSWIJK 
 
Datum: 13 november 2019 
Aanwezig: Grietjes Scholtens, Hein Pronk, Liesbeth Klunder, Harmen Gelling, Rudy Heddema, 
Channa Ensink, Tjaaktje van der Wijk (notulist) 
 
 
1. Opening door de voorzitter en voorstelronde bestuur 
 
Grietje Scholtens opent de vergadering en heet de plm. 50 aanwezigen welkom. Ze stelt de 
bestuursleden kort voor. 
 
2. Mededelingen 
 
De watertoren is verkocht aan Calculus Vastgoed (gevestigd in de wijk). Er worden plannen 
uitgewerkt voor het parkeren en groen rondom de watertoren. 
 
In het oude MJD-pand aan de Herman Colleniusstraat komt Terwille, een instantie voor 
verslavingszorg. Omwonenden maken zich zorgen aangezien er erg veel verslavingszorg is 
gevestigd in de Schildersbuurt. Bewoners van het 2e Schilderskwartier (incl. Wijkraad) zijn in 
onderhandeling met Terwille en verhuurder Lefier over mogelijke overlast en 
parkeerproblemen. De planning is dat er 1 januari 2020 gestart wordt met de verbouwing, en 
dat Terwille er op 1 maart 2020 in zal trekken.  
 
Het Leger des Heilspand aan de H.W. Mesdagstraat leidt af en toe tot overlast. Afgesproken is 
dat men meteen de politie kan bellen als er overlast ervaren wordt. Er is een conciërge in het 
pand aanwezig, die uiteraard ook aangesproken kan worden.  
De gegevens van de contactpersonen worden opgenomen in de Wijkkrant. ACTIE HG 
 
Op zaterdag 30 november a.s. is de jaarlijkse milieudag in de Schildersbuurt, Jozef 
Israëlsplein. Men kan hier grofvuil, hout, metaal en elektrisch afval kwijt. Ook worden 
weesfietsen weggehaald. Er is voldoende hulp van wijkbewoners.  
 
De werkgroep Gluren bij de Buren heeft enkele nieuwe leden. Er is nog behoefte aan 
versterking vanuit Kostverloren.  
 
Ook is er ondersteuning gewenst voor de redactie van de Wijkkrant, liefst ook uit 
Kostverloren.  
 
De huidige grafisch vormgever gaat stoppen voor de Wijkkrant. Daarom is er een nieuwe 
grafisch vormgever nodig. Hiervoor is een kleine vergoeding beschikbaar.  
 
Ook het bestuur van de Wijkraad kan versterking gebruiken, bij voorkeur uit Kostverloren.  
 
De buurtman is tot nog toe via een participatiebaan geregeld. Dit stopt volgend jaar. Theo 
van der Laan heeft aangegeven als vrijwilliger zijn werkzaamheden als buurtconciërge voort 

Bijlage 6.1
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te willen zetten, waarbij hij aangestuurd wordt door de Wijkraad/Schilderskwartieren. Zowel 
Theo als de wijk zijn erg positief over zijn inzet en blij met dit vervolg.  
 
3. Verslag Bewonersoverleg d.d. 10 december 2018 
 
Het verslag van het vorige bewonersoverleg wordt vastgesteld.  
 
Naar aanleiding van:  
Het kruispunt bij het gezondheidscentrum staat op de agenda bij de gemeente. De gemeente 
is tot de conclusie gekomen dat het een gecompliceerd kruispunt is, maar een oplossing is er 
nog niet. Nicolien Wieringa heeft gehoord dat het pand van het gezondheidscentrum over 
een jaar of 5 afgebroken zal worden. Dit schept wellicht mogelijkheden om het kruispunt aan 
te passen, hoewel het altijd al een probleempunt is geweest in de wijk, zoals ook uit oude 
foto's blijkt. Nienke Alkema van de gemeente zegt toe de actuele stand van zaken terug te 
koppelen. ACTIE NA 
 
4. Activiteitenverslag 2018 
 
Grietje Scholtens licht de diverse activiteiten in de wijk kort toe.  
 
Leo van Wijk vraagt aandacht voor de fietswrakken en ander grofvuil dat soms maanden op 
straat staat. Anna Bloem, Stadsdeelbeheerder Oude Wijken bij de gemeente, geeft aan dat er 
regelmatig opruimacties zijn. Meldingen over de openbare ruimte kunnen gedaan worden 
via:  
• De app Slim Melden voor Android telefoon en tablet of iPhone en iPad. 
• Een Whatsapp bericht naar 06 12 82 39 73. 
• Telefoon: 14 050. 
Jacob Bolhuis voegt toe dat er voor Kostverloren ook gemeld kan worden bij Nijestee. Zij 
hebben een buurtconciërge voor Kostverloren ingesteld.  
 
Nicolien Wieringa licht toe dat er een werkgroep is gestart, waarin wijkbewoners en de 
gemeente (incl. 2 gemeenteraadsleden) participeren, om de problemen met betrekking tot 
het stoepfietsen in kaart te brengen. Stoepfietsen komt in verschillende delen van de wijk 
veel voor. Er ligt een plan bij de gemeente, dat hopelijk als pilot uitgevoerd gaat worden.  
Leo van Wijk meldt dat hij plm. 2 weken geleden agressief is bejegend door een stoepfietser. 
Kan hier harder tegen opgetreden worden?  
Grietje geeft aan dat de Wijkraad niet aan handhaving doet of kan doen. Dit is een zaak voor 
de politie.  
Jacob Bolhuis herkent het probleem ook voor Kostverloren. Er is overleg met de wijkagent, 
Kagor Rorafui. Harmen Gelling voegt toe dat de wijkagent op 18 november a.s. aanwezig zal 
zijn bij de Wijkraadvergadering. Bewoners zijn welkom om kennis te maken met de 
wijkagent. De Wijkraadvergaderingen zijn openbare vergaderingen, iedereen mag 
langskomen.  
NOOT: Inmiddels is bekend dat de wijkagent toch niet aanwezig zal zijn op 18 november. Hij 
wordt voor een volgende vergadering uitgenodigd. ACTIE HG 
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Jacob Bolhuis meldt dat de Stichting van Ostade bezig is met uitbreiding van de speeltuin. 
Binnenkort worden de noodlokalen weggehaald, waardoor er ruimte komt. Er zal een jeu de 
boulesbaan komen, fitnesstoestellen en speelapparaten voor de allerkleinsten (1-2 jaar).  
 
Jacob meldt voorts dat de woningen aan de Johannes Vermeerstraat 1 t/m 59 en 2 t/m 60 in 
september 2020 worden afgebroken. Diverse bewoners zijn al verhuisd. Er komen 3 – 4 
kamerappartementen voor terug. De nieuwbouw zal in 2021 plaatsvinden.  
 
Matteke Winkel meldt dat er een monument zal komen voor de 8 slachtoffers van de 
bominslagen op 26 september 1941 in de Schildersbuurt. Omdat het hier om Engelse 
bommen ging, is het niet mogelijk hier reguliere Stolpersteine voor te plaatsen. Het 
monument zal aan het Jozef Israëlsplein tegenover nummer 8 komen. De vergunningen zijn 
bijna rond, met dank aan Nienke Alkema en Anna Bloem. Het monument wordt ontworpen 
door Dick Breunis, ook aanwezig in de zaal. Er zal een gedicht op komen, dat gemaakt is door 
Grietje Scholtens. De onthulling is gepland voor 4 mei 2020.  
 
5. Financieel verslag 2018 en akkoord kascommissie 
 
Hein Pronk geeft een toelichting op het financieel verslag 2018 en de begroting voor 2019 en 
2020.  
 
De wijk ontvangt een vast bedrag voor Kostverloren resp. Schildersbuurt plus een bedrag per 
bewoner. Dit bedrag is al jarenlang niet geïndexeerd. Bij de bepaling van het aantal bewoners 
wordt gekeken naar de in BasisRegistratie Personen ingeschrevenen, dus ingeschreven 
studenten tellen mee.  
 
In 2018 is zowel voor Kostverloren als de Schildersbuurt een positief resultaat behaald.  
In de begroting voor 2020 wordt rekening gehouden met een hogere huur voor het 
buurtlokaal Op Mars. Het huurcontract loopt af, de nieuwe eigenaar kan een hogere 
huurprijs vragen.  
 
De kascommissie (bestaande uit Gert Schout en Benny Kleiker van de supermarkt aan de 
Herman Colleniusstraat) is akkoord met het financiële verslag.  
 
Hein wordt bedankt voor het vele werk dat de financiën altijd met zich meebrengen.  
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6. Aftreden en (her)benoeming bestuursleden 
 
- aftreden Grietje Scholtens als bestuurslid en voorzitter 
De zittingstermijn van Grietje Scholtens loopt dit jaar af. Zij stelt zich niet herbenoembaar en 
treedt af als bestuurslid en voorzitter. Zij geeft aan het werk altijd met plezier te hebben 
gedaan en veel te hebben geleerd. Zo zijn communicatie en een goede afstemming erg 
belangrijk. Er moet niet alleen gefocust worden op wat niet goed is, maar er moet ook 
gekeken worden wat wel goed is en wat de bewoners(organisaties) hebben bereikt.  
Ze heeft veel vertrouwen in Harmen Gelling en draagt de voorzittershamer graag aan hem 
over.  
 
- benoeming Harmen Gelling als voorzitter 
Het bestuur benoemt Harmen Gelling tot voorzitter. BESLUIT 
 
- benoeming Channa Ensink als bestuurslid 
Channa Ensink stelt zich beschikbaar als bestuurslid. Zij stelt zich kort voor. Ze heeft al een 
half jaar meegekeken bij de Wijkraad.  
De aanwezige bewoners stemmen unaniem in met benoeming van Channa als bestuurslid, 
waarna het bestuur haar benoemt. BESLUIT 
Channa wordt welkom geheten met een bloemetje.  
 
7. Rondvraag 
 
Notulist, Tjaaktje van der Wijk, wordt met een bloemetje bedankt. Ondanks dat zij niet meer 
in de Schilderswijk woont, blijft zij trouw de notulen verzorgen.  
 
Leo van Wijk informeert naar het spreekuur van het WIJ-team. Dit vindt op dinsdagen van 9 
tot 12 uur plaats in de BSO.  
 
8. Sluiting 
 
Niets meer aan de orde zijnde, bedankt Grietje de aanwezigen en sluit - voor de laatste keer - 
de vergadering.  
 
Aansluitend wordt afscheid genomen van Grietje door de Wijkraad, de Schilderskwartieren 
en andere wijkorganisaties en wijkbewoners. Grietje wordt bedankt voor haar jarenlange 
inzet (meer dan 20 jaar). Als blijk van waardering ontvangt zij een weekendje 
Schiermonnikoog, de speciaal voor haar ontworpen 'GrietjeScholtenserepenning' en nog 
diverse andere presentjes.  
 
 
 



 
 

  
 

 

 

 

   

  

ACTIVITEITENVERSLAG VAN DE 

WIJKRAAD SCHILDERSWIJK 2022 
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STICHTING WIJKORGANISATIE SCHILDERSBUURT EN  

STICHTING WIJKORGANISATIE KOSTVERLOREN (SKS)  
  

 

 

 

                                                                                                 
Op Mars   Kostverloren Kwartier   
H.W. Mesdagstraat 72 (tot medio 2022)   Jacob van Ruysdaelstraat 73 
 

 
360 graden foto Rembrandt Caemer 
Rembrandt van Rijnstraat 160A   
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ALGEMENE BESTUURSZAKEN  

 

SAMENSTELLING BESTUUR  

Het bestuur bestond ultimo 2022 uit:  

• Harmen Gelling, voorzitter, Wender (voorheen Het Kopland), Kostwinning, Leidraad Openbare 

Ruimte, studentenoverlast; 

• Hein Pronk, penningmeester, wijkbeheer, verkeer, leefbaarheid Kostverloren, buurtlokaal; 

• Rudy Heddema, lid, wijkbeheer, leefbaarheid Kostverloren;1 

• Channa Ensink, secretaris, buurtconciërge, Terwille; 

• Sjoerd Duim, lid (student), ruimtelijke ordening; 

• Jacob Bolhuis, lid, leefbaarheid Kostverloren. 

Martin van Koldam is redacteur van de wijkkrant. 

Tjaaktje van der Wijk verzorgt de notulen van de vergaderingen van de Wijkraad.  
 

Wisselingen in 2022 

In 2022 zijn er geen wisselingen geweest.  

Wel moeten twee (her)benoemingen nog geaccordeerd worden door het bewonersoverleg, te 

weten de benoeming van nieuw bestuurslid Jacob Bolhuis en de herbenoeming van Hein Pronk.  

In verband met corona zijn er in 2020, 2021 en 2022 geen bewonersoverleggen geweest. Begin 

2024 zal er weer een bewonersoverleg plaatsvinden, waarin deze (her)benoemingen 

geformaliseerd zullen worden.  

 

  

 
 

1 Helaas is Rudy Heddema 1 september 2023 overleden, op 84-jarige leeftijd. De wijk en de Wijkraad zijn hem veel 
dank verschuldigd voor zijn inzet voor de leefbaarheid in (vooral) Kostverloren.  
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TAKEN EN ROL WIJKRAAD  

De Wijkraad is de Stichting Wijkorganisatie Schildersbuurt en de Stichting Wijkorganisatie 

Kostverloren (SKS: Samenwerkingsverband Kostverloren Schildersbuurt). De besturen van beide 

stichtingen bestaan uit dezelfde bestuursleden en vormen samen de Wijkraad.  

De Wijkraad ziet zijn rol als faciliterend en ondersteunend aan de wijk en haar bewoners.  

Dit betekent dat:  

• de Wijkraad niet aan individuele belangenbehartiging doet;  

• de Wijkraad daarom niet namens de bewoners tegen de huisjesmelkers of tegen de studenten 

'vecht';  

• de Wijkraad zich inzet voor leefbaarheid van de buurt;  

• de Wijkraad ziet dat de leefbaarheid met de ontwikkelingen rondom studentenhuisvesting in 

het geding is;  

• de Wijkraad daarom bewoners wil ondersteunen bij hun initiatieven;  

• de Wijkraad de bewoners kan helpen bij het leggen van contacten met de gemeente en de 

politiek;  

• de Wijkraad, om versnippering van initiatieven te voorkomen, voor coördinatie kan zorgen en 

daartoe periodiek contact zoekt met initiatieven uit de wijk.  

 

VERGADERINGEN 2022 

In verband met de coronamaatregelen is er in 2022 uitsluitend digitaal vergaderd, zekerheidshalve 

ook in het najaar van 2022. Met uitzondering van de zomerperiode wordt er maandelijks 

vergaderd. In 2022 is er 9 keer vergaderd.  

In januari is een student te gast geweest in de bestuursvergadering, die zijn visie vanuit de 

studenten naar voren heeft gebracht.  

In maart is er een student van NHL Stenden Hogeschool aanwezig geweest inzake het thema 

‘veiligheid’.  

In november is kennisgemaakt met de nieuwe gebiedssecretaris. Tevens is er in november overleg 

geweest met de Schilderskwartieren en de gemeente. 
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COMMUNICATIE 

 

BEWONERSAVOND  

In verband met de coronamaatregelen was een fysieke bijeenkomst voor de bewoners de 

afgelopen jaren niet mogelijk. Omdat in 2020 is gebleken dat er vrijwel geen interesse was voor 

een digitale bewonersavond, is in 2021 besloten geen bewonersavond te houden. Ook in 2022 is er 

geen bewonersavond georganiseerd. Het streven is om begin 2024 weer een bewonersavond te 

organiseren, waarbij bewoners geïnformeerd kunnen worden over de ontwikkelingen in de buurt 

(zoals de ‘Leutje Leidraad’ voor de pleinen in de Schildersbuurt, vergroening in de wijk en 

ontwikkelingen rondom overlast).  

 

FACEBOOKACCOUNT SCHILDERSBUURT KOSTVERLOREN GRONINGEN  

Sinds april 2015 is er een Facebookpagina in de lucht voor de Schilderswijk: 

https://www.facebook.com/schildersbuurt.kostverloren.  

          

Begin april 2023 heeft deze pagina zo'n 680 vrienden. Hoewel we waarschijnlijk al vriendjes zijn 

met de meeste wijkbewoners, blijft het aantal nog altijd doorstijgen. Begin 2024 zijn we de 1.000 

vrienden gepasseerd. Helaas is het regelmatig noodzakelijk om accounts te blokkeren van mensen 

die oneigenlijk gebruikmaken van Facebook. 

 

https://www.facebook.com/schildersbuurt.kostverloren
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Er worden regelmatig nieuwtjes en evenementen/bijeenkomsten in de wijk geplaatst. Over heel 

2022 waren dit er nog wat weinig in verband met de coronamaatregelen, maar richting einde van 

het jaar nam het aantal evenementen weer toe. Een enkele keer worden er items gewijd aan 

activiteiten (net) buiten onze wijk, die mogelijk ook interessant zijn voor onze wijkbewoners.  

De berichten worden relatief weinig ‘geliked’ door onze vrienden, enkele uitzonderingen 

daargelaten. Negatieve onderwerpen leveren soms meer reacties op dan de leuke dingen.  

 

WEBSITE SCHILDERSWIJK GRONINGEN  

Op de website www.schilderswijkgroningen.nl is informatie over de wijk en de activiteiten in de 

wijk te vinden.  

       

 

Er wordt onderzoek gedaan naar transitie naar een nieuwe beheeromgeving (Wix in plaats van 

Jigsy). Daarbij wordt gekeken naar een geïntegreerde website voor de hele Schilderswijk, waarin 

de verschillende wijkinitiatieven (zoals de HVK en de Van Ostade Stichting in Kostverloren en de 

Schilderskwartieren in de Schildersbuurt) een plek kunnen krijgen om hun activiteiten te promoten 

en verslag te doen.  

Mogelijk dat er ook een wijk-app geïntegreerd kan worden in de website, maar dit is iets voor een 

later stadium.  

 

 

http://www.schilderswijkgroningen.nl/
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WIS SCHERMEN 

 

Iemand die zijn boodschappen doet bij de supermarkt om de hoek en gelijk even op een scherm 

het laatste nieuws uit de wijk meepikt. Dat is het idee achter de WIS schermen. Hierdoor krijgen 

ook de mensen die minder digitaal zijn ingesteld het laatste nieuws uit de wijk mee. Ook de 

gemeente gebruikt de WIS schermen om de inwoners te informeren over bijvoorbeeld 

werkzaamheden en ander gemeentelijk nieuws. Woningcorporatie Nijestee plaatst informatie 

voor haar huurders op de WIS schermen. De politie kan alert-berichten op de WIS schermen (laten) 

plaatsen.  

 

Met vereende krachten/financiering zijn er WIS schermen geplaatst bij de Spar in Kostverloren, 

Benny’s Supermarkt aan de Herman Colleniusstraat en Stuurwold Fietsen aan de Friesestraatweg. 

De eigenaar van de Spar heeft in 2023 te kennen gegeven dat het scherm niet in de winkel kon 

blijven hangen. Naar een nieuwe locatie wordt gezocht.  

 

Zo dragen WIS schermen bij aan de informatievoorziening voor wijkbewoners in de Schilderswijk.  

 

WIJKKRANT 

De Wijkkrant verscheen in 2022 in de maanden juni en december. Twee nummers van 24 pagina’s 

in een kalenderjaar, dat is eigenlijk te weinig. Maar met een minimale bezetting van de redactie zit 

er gewoon niet meer in. Daar komt nog bij dat de manifestatie ‘Gluren bij de Buren’ in 2022 niet 

doorging. De publiciteit daaromheen verviel dus ook.  

De keuze voor kwaliteit boven kwantiteit vereist een gevarieerd aanbod van onderwerpen, lengte 

van de artikelen en genres (van eenvoudige berichtjes tot interviews en columns). Afgaande op de 

reacties van lezers is dit gelukt. We kregen veel complimenten over de inhoud en de vormgeving. 
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Het is een stimulans om door te gaan op de ingeslagen weg. En, wie weet, werkt het succes 

aanstekelijk op enkele wijkbewoners om zich aan te melden als auteur of redactielid. 

 

In 2022 vormde Martin van Koldam de redactie, verzorgde Ina van Dijken van OptimaalDesign in 

Bedum de opmaak en werd het blad gedrukt bij Drukkerij G. van Ark in Haren, die de oplage 

afleverde in de Rembrandt Caemer in Kostverloren. Zo’n vijftien wijkbewoners zorgden ervoor dat 

het blad op circa 4.000 adressen in de Schilderswijk bezorgd werd. Hein Pronk onderhield de 

contacten met de adverteerders. 

 

PANORAMAVISIE 

De 'Panoramavisie Schildersbuurt' is in 2014 opgesteld onder leiding van de Wijkraad met zo'n 35 

bewoners uit de Schildersbuurt. Het doel hiervan was om tot een gezamenlijk beeld te komen hoe 

we onze wijk zien, willen behouden en verbeteren en wat daarvoor nodig is. In de Panoramavisie 

komen de volgende thema's aan bod: wonen, leefbaarheid, aanwezigheid en toegankelijkheid van 

voorzieningen, energie en milieu, verkeer en parkeren, handhaving en sociale cohesie. Vanuit deze 

bijeenkomsten is het initiatief voor een Leidraad Openbare Ruimte voortgekomen. 

Het Gebiedsteam Oude Wijken van de gemeente heeft dit initiatief opgepakt, samen met 

vertegenwoordigers van Stadsontwikkeling. Vanuit de wijk is een werkgroep aangesteld met 

vertegenwoordigers van de Schilderskwartieren en de Wijkraad. De gemeente heeft samen met 

deze groep en de landschapsarchitecten van bureau Felixx het proces ontworpen om tot een 

‘Leutje Leidraad’ voor de pleinen in de Schildersbuurt te komen. Bewoners zijn benaderd om mee 

te denken, praten en ontwerpen, met als resultaat een leidraad voor deze pleinen. Een tweede 

resultaat is een gedetailleerd ontwerp van het H.W. Mesdagplein. Dit plein is als eerste project 

aangemerkt. Begin 2023 is met de uitvoering van de aanpassingen aan het plein gestart. 

Uiteindelijk is in juni 2023 de renovatie gereedgekomen. 
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WIJKBEHEER (GRIJS EN GROEN) 

 

De werkgroep Grijs en Groen houdt zich bezig met de staat van bestrating, kleine 

speelvoorzieningen, straatverlichting, straatmeubilair etc. (grijs) en de beplanting in groenstroken, 

bomen en overige groenvoorzieningen (groen) in de openbare ruimte van beide buurten. Ook 

zwerfvuil en andere milieuzaken vallen hieronder. 

Onze ‘buurtman’ Theo signaleert regelmatig over grote objecten op straat, zoals matrassen in de 

Schildersbuurt, aan de Wijkpost Electronstraat en zorgt voor het opruimen van kleine 

achtergelaten rommel op straat. 

In beide wijken melden bewoners eveneens ongemakken via ‘Slim Melden’ naar Stadsbeheer. 

 

In het kader van de 

boomspiegels in de Jozef 

Israëlsstraat is er een actie 

geweest door het 2e 

Schilderskwartier met het 

planten van planten en 

struiken. Erg mooi, vooral 

omdat de boomspiegels erg 

ruim zijn in deze straat.  

 

Het pleinenproject, aangezwengeld door het 1e, 2e en 3e Schilderskwartier, is voor het H.W. 

Mesdagplein uitgewerkt en de bomen die gerooid gaan worden, worden voorzien van een rode 

band. 

 

Tussen Noorderpoort, het 1e Schilderskwartier en de wijkorganisatie is er nader overleg gestart 

over de sigarettenpeukenoverlast aan de Melkweg, zijde van het Noorderpoortcollege. Het 

toegangshek aldaar is nu eerst afgesloten om rokers binnen de hekken te houden. Gerookt wordt 

er momenteel met name bij de hoofdingang van het Noorderpoortcollege aan de Verlengde 
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Visserstraat. Op die plaats geeft het roken minder overlast. Ook zijn daar bankjes en 

prullenbakken geplaatst. 

 

De kabelleggers bleven ook in 2022 nog steeds bezig met het 

verbeteren van de knooppunten in de glasvezelstructuur.  

 

In de Jan Steenstraat 

zijn eindelijk twee 

bomen gerooid, waarbij 

herplant wordt. Deze 

bomen waren helemaal 

verpieterd. Bewoners 

zorgen voor een vrolijke 

beplanting in de 

boomspiegels. De herin- 

richting van de straat is  

zover afgerond. 

 

De bestrating van de Jan Steenstraat blijft onze aandacht vragen door de vele verzakkingen. 

Mogelijk dat een plan van aanpak gebruikt kan gaan worden bij de mogelijke aanleg van 

WarmteStad, als de straat opengebroken wordt voor de te leggen buizen. 

Het fietspad van de Friesestraatweg aan de Stadszijde is tussen het Hoendiep en de Kraneweg nog 

op de valreep van het jaar enigszins hersteld. De afwatering langs de zijkanten naar de 

afvoerkolken moet nog gedaan worden. 
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VERKEER 

De T-kruising bij het Gezondheidscentrum heeft dit jaar de geplande 

reconstructie ondergaan, waardoor de doorstroming naar het Hoendiep 

verbeterd werd. De tijdelijke afsluiting om vanaf het Hoendiep linksaf de 

Friesestraatweg op te gaan of vanaf de Friesestraatweg richting 

Hoendiepskade, zal permanent worden.  

 

Op de ovale rotonde werd de tijdelijke voorrangssituatie weer 

teruggebracht naar de oorspronkelijke wegdekindeling. Dit geeft echter 

een stagnering in het verkeer richting centrum met filevorming op het Hoendiep tijdens de spits 

als gevolg. 

 

Voor het opvangen van de trillingen van verkeer werden aan de 

Westersingel op aandringen van het 1e Schilderskwartier 

zogenaamde ‘trilschermen’ aangebracht in het trottoir. Dit zijn 

dezelfde piepschuim blokken zoals die ook bij de ophoging van 

de westelijke ringweg worden toegepast. 

 

 

WIJKWELZIJN 

 

De aansturing van de belangrijkste activiteiten in Kostverloren met een sociaal-culturele 

achtergrond vindt plaats vanuit het gemeenschappelijk overleg tussen de wijkpartners. 

Deze groep bestaat uit de Stichting van Ostade, de Huurdersvereniging Kostverloren en de beide 

wijkorganisaties (Kostverloren en Schildersbuurt). 

Financiële ondersteuning wordt mede gedaan vanuit het TiK-fonds (Thuis in Kostverloren). 

In de Schildersbuurt worden de activiteiten gecoördineerd tussen de Schilderskwartieren en de 

wijkorganisatie.  
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De overleggen en uitwerking van projecten in de Schildersbuurt vinden plaats in het kader van de 

Leutje Leidraad met ondersteuning van het Gebiedsteam Oude Wijken. 

De aanpak gaat over de verbetering en het aanzien van beeldbepalende delen van de buurt zoals 

de pleinen. Als eerste plein zijn er besprekingen geweest en uitwerkingen aangereikt door een 

extern bureau voor de verbetering van het H.W. Mesdagplein. 

 

Het project van de Watertoren kreeg in de achter ons liggende jaren steeds meer vorm. In 2022 

mochten we een kijkje nemen hoe het ging worden. De ontwikkeling wordt gevolgd door het 3e 

Schilderskwartier en heeft geleid tot een mooi verbouwd pand, dat in gebruik is als hotel. De ‘tuin’ 

van de Watertoren is nog under construction.  

 

Het buurtlokaal ‘Op Mars’ kreeg vanaf de zomer een complete renovatie met een nieuwe vloer met 

vloerverwarming aangestuurd door een warmtepomp, isolatie, ramen. De diverse gebruikers 

konden voor het merendeel ondergebracht worden in het Kostverloren Kwartier. De 

huurovereenkomst van het buurtlokaal is op 30 juni 2022 geëindigd. De Wijkraad beschikt 

sindsdien niet meer over een eigen ruimte. 

 

De beide milieudagen in november in beide buurten konden weer gehouden worden met dank aan 

de Stewards van de Milieudienst. Het is elk jaar een enthousiast gebeuren waar alle buurtbewoners 

gretig gebruik van maken. Restspullen die nog goed te gebruiken zijn, gaan naar de Kringloop+ 

winkel.  
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Het WIJ-team en het gebiedsteam zijn in samenspraak met de Schilderskwartieren en de 

wijkorganisatie actief geweest binnen het onderwerp Student en Burger. De campagne ‘Ssst’ in 

het kader van geluidsoverlast heeft vruchten afgeworpen. 

    

 

Het 1e Schilderskwartier heeft in mei een buurtborrel gehad in de Jozef Israëlsstraat en in 

september de ‘Blockparty’ op het Jozef Israëlsplein; alles voor de verbetering van de 

verstandhouding tussen bewoners. Het 2e Schilderskwartier heeft in september het pleinfeest op 

het H.W. Mesdagplein gehouden. 

 

Halfjaarlijks vindt overleg plaats tussen het Gebiedsteam, de Schilderskwartieren en de 

wijkorganisatie over de leefbaarheidsaspecten in de Schilderswijk. 

 

BUURTCONCIËRGE 

Theo van der Laan is sinds een paar jaar een bekend gezicht in de Schildersbuurt. 

Op initiatief van de Schilderskwartieren en de Wijkraad is enkele jaren geleden een 

participatiebaan aangevraagd bij de gemeente voor een buurtconciërge. Met ingang van 1 januari 

2020 is deze participatiebaan omgezet in een contract dat gefinancierd wordt vanuit de Wijkraad. 

Doel hiervan was een schonere buurt, straten en stoepen ontdoen van zwerfvuil, en signaleren van 

problemen en deze doorgeven aan de gemeente. Later is het onderhoud en de zorg van het 

buurtlokaal erbij gekomen, maar door het einde van de huur van het buurtlokaal is dit ook weer 

vervallen. 
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Periodiek vinden er (evaluatie)gesprekken met Theo plaats. Na de coronajaren en een periode 

waarin Theo door privéomstandigheden minder inzetbaar was, heeft hij zijn werkzaamheden weer 

volledig opgepakt. Wat opvalt is dat meerdere mensen meehelpen de buurt schoon te houden. 

Bewoners melden zelf ook (zwerf)vuil op straat, dat in de regel binnen een week wel opgehaald is 

door de gemeente. Theo wordt daarom niet vaak gebeld over (zwerf)vuil. Dat is fijn, want dan 

zorgen we samen voor de buurt. 

Wel valt op dat er veel zwarte haarnetjes te vinden zijn als zwerfafval. Dit heeft te maken met de 

nieuwe helmplicht bij de deelscooters.  

 

Doordat we niet meer kunnen beschikken over een buurtlokaal, staan de spullen van Theo nu bij 

Benny’s Supermarkt, met dank aan Benny.  

 

ACTIVITEITEN IN DE WIJK 

Hierna volgen de verslagen van de verschillende activiteiten en initiatieven van, met en door 

wijkbewoners in de Schilderswijk.  

 

HET 1E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

 

De afgelopen jaren, coronatijd, hebben we als vereniging niet veel gemeenschappelijke 

activiteiten gehad. Wij geloven dat in een buurt als de onze, waar de meeste bewoners maar 

tijdelijk wonen, het positieve effect van elkaar kennen bijdraagt aan het leefplezier. In het nieuwe 

jaar proberen we iets meer tot contact en uitwisseling met elkaar te komen. Een eerste informele 
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borrel, wat gelijk een warm welkom is voor onze nieuwe leden, hebben we begin januari 2023 

gepland.  

 

In 2022 zijn we met veel zaken, die voor onze buurt van belang zijn, bezig geweest. Hieronder een 

bloemlezing van de belangrijkste zaken. 

 

A. Project overlast. Ruim een jaar geleden is op ons verzoek vanuit de gemeente een project 

gestart gericht op het opstellen en uitwerken van maatregelen om geluidsoverlast van groepen 

studenten te beperken. Vanuit het 1e Kwartier waren er naast bestuursleden ook verschillende 

leden actief in de werkgroepen. Het antwoord op onze brandbrieven heeft ertoe geleidt dat er 

leefregels zijn opgesteld: “Wees elkaar niet tot last, blijf in contact, nieuwe studenten stellen 

zich voor aan buren en na 22.00 uur is het stil in de wijk.” Rond de start van het nieuwe 

studiejaar is daar met de campagne “Ssst na 22:00 uur” aandacht voor geweest. En ook tijdens 

de beide straatfeesten heeft dit centraal gestaan. Het is de bedoeling dat de campagne jaarlijks 

terugkeert (zie ook ssst.nu). 

Eind van 2022 is het ‘project’ beëindigd. Er zijn inmiddels aan de kant van de gemeente een 

overlastcoördinator en een buurtpreventiecoach aangesteld die blijvend aandacht en 

ondersteuning moeten bieden voor dit thema. Maar we zijn er nog niet! Veel van de vooraf 

afgesproken resultaten zijn nog niet bereikt. Wij hebben vanaf het begin erop aangedrongen 

dat er een escalatieladder moet worden ontwikkeld, waarmee duidelijk wordt welke 

mogelijkheden en maatregelen er zijn wanneer overlast een structureel of terugkerend 

karakter heeft. De gemeente heeft dit vooralsnog afgehouden. Ook zijn de leefregels, ondanks 

de campagne, maar zeer beperkt bekend. Ze moeten nog veel beter worden geborgd. Voor 

ons is het project nog niet ten einde. Met de projectleider is een actie/overdrachtslijst 

besproken. 

 

B. Leefbare buitenruimte. Als buurtvereniging zetten we ons vooral samen met de andere 

Kwartieren in op positieve zaken. Door een goede en proactieve bemoeienis willen we onze 

buurt mooier maken.  

Afgelopen jaar hebben we gezamenlijk gewerkt aan “Leutje Leidraad” voor de Schildersbuurt, 

een verbijzondering van de Leidraad Openbare Ruimte voor de gehele gemeente Groningen. 

http://www.ssst.nu/
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De Leidraad is een inspiratiedocument voor een andere openbare ruimte in de toekomst, met 

meer ruimte voor groen, sporten, spelen en ontmoeten en met minder ruimte voor 

geparkeerde auto’s en fietsen. In lijn daarmee zijn de ontwerpprincipes voor het opknappen 

van het H.W. Mesdagplein opgesteld en is een ontwerp voor een nieuwe inrichting gemaakt. 

Begin 2023 start de herinrichting van het plein.  

 

Buurtbudget 

De herinrichting van het plein kan worden gerealiseerd omdat de gemeente voor de 

Schildersbuurt jaarlijks een bedrag beschikbaar heeft waarmee we projecten kunnen opzetten 

om de leefbaarheid en het welbevinden in onze buurt te vergroten. De gemeente laat de 

Kwartieren in grote lijnen bepalen waaraan de gelden worden besteed. Voor het jaar 2024 e.v. 

hebben we binnen de Kwartieren afgesproken dat we met onze leden in gesprek gaan om de 

wensen en ideeën te inventariseren. Vervolgens zullen de besturen met de Wijkraad tot een 

programma komen voor de volgende jaren.  

 

C. Oud en nieuw op het Josef Israëlsplein. De gemeente wil graag af van het grote vuur op het 

Jozef Israëlsplein tijden oud en nieuw. Vanuit de buurt ondersteunen wij die wens. Wij hebben 

vastgesteld dat er steeds meer mensen van buiten worden aangetrokken door het ‘evenement’ 

en dat de bewoners zich er niet meer thuis voelen. Alle omwonenden zijn door de gemeente 

hierover geïnformeerd. Dit raakt met name het 1e en 2e kwartier. Ons is gevraagd of wij als 

bewoners met een alternatieve invulling zouden kunnen komen. Dat hebben wij niet als 

realistisch gezien. 

 

D. Ledenwerfactie en bestuur. De ledenwerfactie heeft zijn vruchten afgeworpen en we mogen 

veel nieuwe leden welkom heten.  

Ten aanzien van de samenstelling van het bestuur zijn we minder positief. Titia en Annemiek 

zijn nu echt gestopt. Gelukkig heeft José Heesink zich weer gemeld als bestuurslid, waardoor 

we weer aan het minimaal aantal bestuursleden komen.  

We zitten nog verlegen om een 4e persoon. 
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E. Verder 

− We hebben periodiek overleg, samen met de besturen van de andere kwartieren en 

gemeente, over onder andere handhaving (ver)bouw en beleid; 

− Rokersoverlast rond het Noorderpoortcollege. Is het opgevallen dat er sinds medio dit jaar 

geen rokers meer staan op de hoek Melkweg – H.W. Mesdagstraat? Dat is niet spontaan 

gebeurd. Wij hebben bij het Noorderpoortcollege de urgentie van deze situatie 

gevisualiseerd door ze als presentje alle peuken die daar door scholieren achteloos waren 

weggegooid te overhandigen met de oproep om maatregelen te nemen. Zij nemen de 

situatie serieus, zien dat een rookvrije school de overlast niet naar de buurt kan verschuiven 

en zijn sindsdien met ons in overleg op welke manier we dit het beste kunnen kanaliseren 

en voorkomen. 

 

Jozef Israëls Feest 

Dinsdag 27 september 2022 vond het jaarlijkse Jozef Israëls Feest plaats op het Jozef Israëlsplein. 

Dit jaarlijkse feest wordt georganiseerd door bewoners van de Jozef Israëlsstraat en studenten van 

Vindicat met ondersteuning van gemeente, Wijkraad en het Noorderpoortcollege.  

Dit jaar stond het feest in het teken 

van de campagne “Sttt, wees je 

buren niet tot last”.  

De feestelijke bijeenkomst werd 

geopend door onze wijkwethouder 

Carine Bloemhoff en buurtbewoner 

Berni Thomassen.  

Berni memoreerde nogmaals het 

doel van het feest, kennismaken 

met nieuwe studenten, 

internationals, en nieuwe 

buurtbewoners. Tevens ging hij in op de campagne van de gemeente in samenwerking met 

bewoners en studenten. 
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Hij legde uit welke 5 leefregels met elkaar zijn afgesproken en ging wat dieper in op de basisregel 

“wees je buren niet tot last” en gaf het volgende advies hoe met deze basisregel om te gaan: 

 

“Maak kennis met je buren. Als je last hebt van elkaar, spreek elkaar erop aan, heb respect voor elkaar, 

neem elkaar serieus, heb begrip voor elkaars standpunt en maak afspraken met elkaar hoe met 

ervaren overlast en met klagers om te gaan.” 

 

Daarna was het woord aan onze wethouder Oude Wijken Carine Bloemhoff. Carine vertelde dat ze 

jaren geleden als studente ook in onze wijk gewoond heeft en dat zij en de gemeente de 

campagne “Ssst” en de initiatieven vanuit de buurt en de werkgroep Samenleven van harte 

ondersteunen. 

 

Berni bedankte iedereen die zich nu en de vorige jaren 

heeft ingespannen om dit feest te organiseren:  

● Buurtbewoners José, Jacobien, Gerda, Cees, 

 Julia, Eric, Saskia, Jasper, Ninke, Jola en Jacob 

● De wethouder en haar team, Frank Brander, 

 Nienke Alkema en Sibbe van der Molen 

● De wijkraad: Harmen Gelling en Hein Pronk 

● De studenten van het Noorderpoortcollege 

 o.l.v. Sieger Rinzema 

● De studenten van Mekozi en Father Tuck 

● Reclamebureau “Studio Plakband” 

 

 

 

 

Daarna ging de “American Blockparty” van start. Ondanks het slechte weer was er een grote 

opkomst van circa 150 personen. Onder een drankje en een hapje werden nieuwe contacten 

gelegd.  

Er was een pubquiz, een taartenwedstrijd, een optreden van de band The Knocker Uppers en een 

dj. Om klokslag tien uur stopte de muziek, hebben studenten en bewoners de partytenten 
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afgebroken en de lege flessen en etenswaren opgeruimd. Om half elf was het hele Jozef 

Israëlsplein “schoongeveegd” en was het weer stil rondom het plein. 
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HET 2E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

Nadat de afgelopen jaren vooral digitaal is vergaderd door het bestuur was dat in 2022 grotendeels 

weer fysiek mogelijk. Ook zijn er het afgelopen jaar weer verschillende activiteiten georganiseerd. 

 

Werkgroep Overlast 

Na brandbrieven van bewoners en het Eerste Schilderskwartier over de toegenomen 

geluidsoverlast zijn in een werkgroep waaraan Cor Calkhoven en Heinrich Winter uit het Tweede 

Schilderskwartier participeerden met studenten en bewoners afspraken gemaakt: “Wees elkaar 

niet tot last, blijf in contact, nieuwe studenten stellen zich voor aan buren, en na 22.00 uur is het 

stil in de wijk.” Met een publiekscampagne waarvan iedereen de affiches heeft zien hangen op 

verschillende plaatsen in de wijk, worden de afspraken onder de aandacht gebracht met nadruk op 

“Ssst na 22:00 uur”. Het is de bedoeling deze campagne jaarlijks te herhalen. Naast de campagne 

wordt er ingezet op preventie en handhaving. Er komt een overlastcoördinator, verbonden aan de 

afdeling Openbare Orde en Veiligheid van de gemeente, met als belangrijkste taak de aanpak van 

complexe overlastgevallen. Daarnaast wordt de overlastcoördinator aanspreekpunt voor de buurt 

als het gaat om voortgang, stand van zaken en verbeteringen. De insteek vanuit de kwartieren is 

dat een marketingcampagne mooi is, maar alleen echt effectief als die gepaard gaat met acties 

aan ‘de achterkant’. De wijk denkt aan de introductie van een escalatieladder en een sterkere inzet 

op repressie. In 2023 wordt daarover doorgepraat. 

 

 



   

 23 

Herinrichting Jozef Israëlsstraat 

In 2021 en 2022 is veel energie gestopt in de herinrichting van de Jozef Israëlsstraat, tweede en 

derde deel van de straat. Door het aanbrengen van de ‘monumentale meter’, het opnieuw ordenen 

van fietsenrekken, het aanbrengen van ruime boomspiegels en plantenbakken is voor een ander 

en veel vriendelijker en zeker groener aangezicht van de straat gezorgd. Door het aanbrengen van 

opritjes voor fietsen en door het omdraaien van de fietsenrekken wordt geprobeerd het 

stoepfietsen tegen te gaan. Zeker waar bewoners de eerste meter voor hun pand benutten voor 

geveltuintjes ziet de straat er een stuk beter uit. In november 2022 is de herinrichting afgerond 

met het vullen van de plantenbakken. Hier en daar staan tafels en banken op het trottoir. 

Sommige buurtbewoners vinden dat te rommelig, anderen vinden dat dit ook wel hoort bij het 

karakter van de buurt. De ondergrens is natuurlijk bereikt waar de doorgang voor voetgangers en 

minder validen wordt verhinderd en beperkt.  

  

Herinrichting H.W. Mesdagplein en Leutje Leidraad 

Het afgelopen jaar is de Leutje Leidraad ontstaan, een specifieke invulling van de Leidraad voor de 

gehele gemeente Groningen, in de Schildersbuurt. De Leidraad is een inspiratiedocument voor een 

andere openbare ruimte in de toekomst, met meer ruimte voor groen, sporten, spelen en 

ontmoeten en met minder ruimte voor geparkeerde auto’s en fietsen. Afgelopen jaren zijn het 

Blekerplantsoen (kop Jozef Israëlsstraat) en de Jozef Israëlsstraat aangepakt (zie boven). In de 

buurt leeft de wens om ook de pleinen en andere openbare ruimte opnieuw in te richten en de 

nogal versteende Schildersbuurt groener te maken. Om niet alle openbare ruimte op elkaar te 

laten lijken, maar daarin toch ook voldoende samenhang te bewaren is een participatieproces op 

gang gekomen waarbij de drie kwartieren en de leden zijn betrokken. Het externe bureau Felixx 

heeft de gemeente en de Schildersbuurt daarin ondersteund. Een viertal strategische raamwerken 

is samengesteld: een groen-blauw raamwerk (water en groen), een mobiliteitsraamwerk (verkeer 

en parkeren), een sociaal raamwerk en een belevingsraamwerk. Na terugkoppeling aan de buurt is 

het inspiratiedocument voor de Schildersbuurt vastgesteld door de gemeente. Op basis van dit 

document is een ontwerp gemaakt voor het H.W. Mesdagplein, opnieuw met betrokkenheid van 

de buurtbewoners, meer specifiek de bewoners van het Tweede Schilderskwartier. Het karakter 

van het Mesdagplein is gericht op kleinschalig ontmoeten. Dat van het Jozef Israëlsplein op 

sportieve activiteiten en evenementen. De verwachting was dat na een aanbesteding de 
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herinrichting van het H.W. Mesdagplein begin 2023 gestalte zou krijgen. Uiteindelijk is in juni 2023 

het gerenoveerde plein gereedgekomen. De andere pleinen en openbare ruimte komen later in de 

tijd aan bod. De drie kwartieren hebben afgesproken begin 2023 te overleggen over de daarbij aan 

te houden prioriteiten. Van belang is bijvoorbeeld ook te letten op ingrepen die overigens gaande 

zijn, waar gemakkelijk bij kan worden aangesloten, zoals bijvoorbeeld de herinrichting van het 

terrein rond ‘het Kasteel’ die op termijn aan de orde zou kunnen komen. Elk jaar kan een plein of 

deel van de wijk worden aangepakt.  

  

Voormalig Leger des Heilspand 

Sinds het vertrek van de opvang door het Leger des Heils uit H.W. Mesdagstraat 58 is het Tweede 

Schilderskwartier in overleg met de gemeente en de eigenaar, woningcorporatie Patrimonium. Dat 

verloopt niet erg voortvarend vanwege gebrekkige capaciteit aan gemeentezijde en ook de 

ingewikkeldheid van het dossier. Patrimonium huisvest in de tussentijd anti-kraak bewoning. Dat 

geeft de direct omwonenden in ieder geval rustige buren in vergelijking met de eerdere situatie. De 

gemeente en de buurt hebben uitgesproken dat in het pand niet opnieuw kamerbewoning plaats 

zou moeten vinden. Samen met enkele betrokken buurtbewoners ijvert het bestuur van het 

Tweede Schilderskwartier voor ouderenhuisvesting en verbouwing van het pand. Onderwerp van 

bespreking is hoe dat plan financieel haalbaar kan zijn en op instemming van Patrimonium kan 

rekenen, die ook gebonden is aan allerlei randvoorwaarden vanuit de corporatiesector. We hopen 

dat we op dit taaie dossier in 2023 eindelijk wat voortgang kunnen boeken.  

 

Springkussen  

Ook terug – na corona – van weggeweest: het jaarlijkse 

springkussenfestijn voor de buurtkinderen. Op zondag 11 

september verscheen er een enorm gevaarte op het H.W. 

Mesdagplein waar veel buurtkinderen, en ook enkele toevallig 

passerende kleintjes met heel veel plezier gebruik van hebben 

gemaakt.  
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Buurtfeest/pleinborrel  

Op 9 september 2022 organiseerde 

buurtvereniging Tweede Schilderskwartier 

met steun van de Wijkraad voor de vijfde keer 

een buurtfeest op het H.W. Mesdagplein. 

Anders dan gebruikelijk bleef het droog. Dat 

was mooi, want daardoor konden we nog 

meer dan anders onze vakantieverhalen en 

andere wederwaardigheden uitwisselen. Er was een flink aantal buurtbewoners aanwezig, helaas 

niet zoveel studenten deze keer. De foto’s van Hein Bekenkamp geven een goede indruk van de 

bijeenkomst.  

 

De organisatie had gezorgd voor soep. Veel bezoekers hadden ook 

wat te eten meegenomen, variërend van oliebollen (ze vallen 

vroeg dit jaar) tot stokbrood met smeersels en andere 

heerlijkheden. Verder was er voldoende drank en zorgden diverse 

vrijwilligers voor het stromen van de biertap.  

Een van de hoogtepunten was de voordracht van enkele gedichten 

door Gertjan Aalders, waarbij een hertaling van John Lennons 

Imagine in het Duits culmineerde in een optreden van Christine Müller. 

 

Aan het eind van de festiviteiten werden in grote eendracht de partytent en de rest van de spullen 

opgeruimd, zodat Hettema om tien uur de boel weer kon meenemen, juist voordat we met een 

dreigend ‘Ssstt…’ door studerende buurtbewoners tot de orde geroepen zouden kunnen worden. 

 

Tot slot: Ria de Haan en Heinrich Winter gaven aan het stokje van de 

organisatie graag te willen overdragen aan andere buurtbewoners, dus 

wie daarin zin heeft: meld je bij het bestuur van het Tweede 

Schilderskwartier. 
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HET 3E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

Het jaar 2022 was het jaar waarin we met de bewonersvereniging van het 3e Schilderskwartier een 

nieuwe start hebben gemaakt.  

Op de ledenvergadering in april 2022 werd een volledig nieuw bestuur geïnstalleerd. 

Dit vijfkoppige bestuur ging enthousiast van start:  

• Er vond overdracht plaats met het oude bestuur.  

• We kregen inzicht in de actuele aandachtspunten, de relatie met de Wijkraad en de 

contactpersonen bij de gemeente.  

• We namen zitting in de commissie overlast en handhaving en in de pleinengroep.  

• We hadden een eerste overleg met de vertegenwoordigers van de twee andere kwartieren. 

We zullen samen optreden als het gaat om de besteding van het buurtbudget en de 

verwezenlijking van de geschetste plannen in de Leutje Leidraad. 

• We zorgden voor een nieuwe website (www.derdeschilderskwartier.nl) en verzorgden de 

eerste digitale nieuwsbrief aan onze leden. Het is de bedoeling drie à vier keer per jaar een 

nieuwsbrief te versturen. 

• We maakten een flyer met de uitleg van doel en functie van de bewonersvereniging en een 

oproep om lid te worden. 

• We verlaagden de contributie naar 7,50 euro per jaar. 

• We leerden elkaar steeds beter kennen en besloten tot een positieve en optimistische 

opstelling ten aanzien van lang slepende kwesties in het kwartier. 

 

 

 

http://www.derdeschilderskwartier.nl/
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Zo was er de Watertoren.  

Een goed contact tussen de bewonersvereniging, Calculus en de gemeente zorgde uiteindelijk 

voor een positieve houding ten aanzien van de hotelfunctie van de toren en voor een openbare 

functie van de toren als expositieruimte en vergaderlocatie voor de bewonersvereniging. De tijd 

zal uitwijzen wat er nog meer mogelijk is. In ieder geval zal ook de ruimte om de toren in 2023 

ingericht worden en het beeldbepalende karakter nog versterken. 

 

 

Opening van de toren 3 februari 2023 

 

Een andere slepende kwestie betreft het stoepfietsen op de Hofstede de Grootkade. Een lastig 

probleem. We zouden graag willen dat de weg zo werd ingericht dat daar gefietst wordt. Door de 

hobbelige keien wordt nu te vaak uitgeweken naar de stoep, wat zorgt voor onverwachte en 

gevaarlijke situaties. Fietsstroken links en rechts van de keien zouden een oplossing zijn (naar 

voorbeeld van het eerste deel van de Jozef Israëlsstraat). Het valt niet mee de gemeente van deze 

noodzaak te overtuigen. We besluiten hierin vasthoudend op te treden. 

 

We sluiten ons van harte aan bij de verschillende activiteiten in de buurt en de wijk, zoals Gluren bij 

de Buren en de verzorging van de Stolpersteine.  
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Ook de voorzieningen die de gemeente biedt om de stad te verduurzamen en te vergroenen 

ondersteunen we van harte door daarover in de nieuwsbrief te berichten. 

 

THUIS IN KOSTVERLOREN 

 

 

De bijdragen aan de binnenactiviteiten zijn door de coronamaatregelen in de eerste helft van 2022 

beperkt gebleven. De tweede jaarhelft gaf weer een opleving van de activiteiten.  

De kaartclub heeft wel voor een groot deel kunnen functioneren.  

Er werd bijgedragen aan twee tombola’s. 

De focus van de bijdragen lag vooral op de buitenactiviteiten. 

De Boomgaard had verschillende activiteiten waaronder de 

zeisdagen en het oogstfeest. De ‘natte plek’ kwam tot stand en 

de toegangshekjes werden geplaatst. 

Er is een barbecue in de zomer en een kerstborrel 

georganiseerd in de wijk op het hofje van de Kortestraat. 
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Het TiK (Thuis in Kostverloren fonds) heeft via de 

Huurdersvereniging Kostverloren bijgedragen aan herstel van de 

lampen van de kunstboom; tijdens de paasdagen werd het 

evenement ‘paaseieren’ gehouden, wat zorgde voor veel plezier 

onder de kleintjes.  

De milieu- of opruimdag in november kent een grote 

belangstelling en de busreizen naar Ameland en Oldenburg 

waren weer een succes. 

De wandelgroep in Kostverloren kreeg wandelgidsjes. 

De statuten werden aangepast naar de huidige stand van zaken. 

 

 

VAN OSTADE STICHTING 

                                                      

 

De Stichting van Ostade (voormalig West End) is opgericht in 1932. In 2007 is de huidige speeltuin, 

een Deltaplanspeeltuin, geopend. De Stichting van Ostade draait volledig met vrijwilligers en 

ondersteunt activiteiten in de wijk Kostverloren met als doel het behoud en de verbetering van de 

leefbaarheid in de wijk. De Stichting is beheerder van zowel het wijkcentrum, het Kostverloren 

Kwartier, als de speeltuin. Het “Kostverloren Kwartier” is uitermate geschikt voor zeer diverse, 

kleine en grote activiteiten voor de gehele Schilderswijk. Geschikt voor 20 tot 70 personen, maar 
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ook 120 personen is geen probleem. Het centrum is prima geoutilleerd. Van geluidinstallatie, licht, 

discolampen, keuken, groot projectiescherm, beamers en wifi. We hebben het “aan boord”. 

De speeltuin wordt zeer intensief gebruikt door De Pettefletschool (350 leerlingen), Huis de B (circa 

200 kinderen) en de jeugd uit de wijk. Dit maakt de speeltuin tot één van de drukst gebruikte 

speeltuinen van Groningen. In en rond het gebouw valt van alles te doen voor de wijkbewoners en 

met enige regelmaat worden de activiteiten een combi van het gebruik van de speeltuin tezamen 

met het Wijkcentrum. Vele, diverse vaste clubs maken gebruik van het centrum. Op dit moment is 

het Kostverloren Kwartier bijna vol geprogrammeerd. Ook probeert het bestuur minimaal één keer 

per maand allerlei evenementen te organiseren. Onder andere lezingen, theatervoorstellingen, 

wijnproeverijen, kerstdiners, busreizen, poëzieavonden, paasviering voor kinderen en hun ouders 

en het geven van concerten. De kosten voor de bezoekers worden zo laag mogelijk gehouden. Vaak 

wordt een financieel beroep gedaan op onder andere Thuis in Kostverloren, Oranje Fonds en de 

Wijkorganisaties. De Stichting organiseert en coördineert deze activiteiten samen met de 

Huurdersvereniging Kostverloren. Er wordt ook zeer nauw samengewerkt met Huis de B, de 

Pettefletschool, en alle wijkorganisaties, waaronder de Wijkraad. De speeltuin, zoals die er nu 

uitziet, is een mooie traditionele tuin, die we nog graag aangevuld willen zien met een nieuwe 

speelwaarde, de waarde van het natuurlijk spelen. Er is op het terrein ruimte vrijgekomen, nadat 

enkele jaren geleden noodlokalen zijn verwijderd. Daardoor wordt, naast de al aanwezige 

traditionele speeltoestellen, zoals schommels, klimrek en speelhuisje, ruimte gecreëerd voor deze 

uitbreiding. 
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Zodoende zullen sommige onderdelen speel- en spelelementen bevatten, zodat kinderen hierdoor 

worden geprikkeld om eigen spelvormen te bedenken. Hun creativiteit wordt aangewakkerd door 

het speelparcours dat tussen de bomen in het nieuwe deel is vormgegeven. Onderdelen als keien, 

evenwichtsstammen en stelten motiveren niet alleen om nieuwe spellen te bedenken, maar ook 

om te bewegen. Het parcours bevat ook elementen die volwassenen aanmoedigen om de plek als 

sport- en beweegplek te gaan gebruiken. 

Het past binnen de omgevingsvisie en ambities van de gemeente Groningen. Ruimte is schaars in 

de stad en met een geschatte toename van de bevolking is het belangrijk om de bestaande ruimte 

goed en functioneel in te richten.  

De uitbreiding bedient een brede doelgroep op één locatie. Spelen, bewegen, sporten en elkaar 

ontmoeten.  

 

HUURDERSVERENIGING KOSTVERLOREN  

 

 

Gelukkig hebben we het coronagebeuren eindelijk weer voor het grootste gedeelte achter ons 

gelaten en naast het organiseren van diverse activiteiten hebben we veel aandacht aan de wijk 

kunnen besteden. Vaak in directe samenwerking met de Gemeente Groningen en Nijestee.  

De vele activiteiten worden in goede samenwerking ondernomen door HVK, Stichting van Ostade 

en de Wijkraad van de Schilderswijk. We krijgen in bijna alle gevallen financiële steun van de 

Stichting, de Wijkraad en het TiK (Thuis in Kostverloren).  

De HVK neemt vrijwel altijd het voortouw en coördineert en bedenkt de activiteiten. 

 

We hebben weer veel zaken in Kostverloren kunnen aankaarten en weten te realiseren, steeds 

vaker direct geregeld met de Gemeente Groningen. Eindelijk goede verlichting op de winkelstrip 

Kostverloren. Per blok zijn er na lang overleg met de Gemeente 7 armaturen geplaatst. Totaal 14 
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stuks. Vanuit de wijk kregen we goede reacties over deze verbetering. Ook hebben we samen met 

Nijestee de nieuwe bewoners van de Johannes Vermeerstraat kunnen verwelkomen. We hadden 

voor de nieuwkomers een mooie BBQ georganiseerd. 

 

We zorgen nog steeds voor uitbreiding van de DepoDogs en het vullen van deze apparaten met 

ecologische poepzakjes voor de honden. Er wordt veel gebruik van gemaakt. 

 

 

 

Verlichting en bloembakken Winkelstrip Kostverloren 

Na veel voorbereiding met de Gemeente Groningen zijn eindelijk de bloembakken op de 

winkelstrip geplaatst.  

 

Het winkelcentrum aan de Jacob van Ruysdaelstraat in Kostverloren is een fraai voorbeeld van de 

zogenoemde wederopbouwarchitectuur uit de jaren vijftig van de twintigste eeuw. Ongeveer 15 

jaar geleden is de gehele winkelstrip en het plein met NLA (Nieuw Lokaal Akkoord) geld fraai 

opgeknapt. Het brede trottoir nodigde echter vele fietsers en scooters uit om de stoep ook te 

gebruiken als rijweg. In samenwerking met de Huurdersvereniging Kostverloren en de Gemeente 

Groningen is er een plan bedacht om dit tegen te gaan en het tegelijk wat op te leuken. Er is 

nieuwe verlichting aangebracht en er zijn op diverse plekken bloembakken geplaatst.  
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De verlichting onder de kunstboom was al een poosje stuk. De HVK heeft gezorgd dat er weer 

nieuwe led-spots zijn aangebracht.  

 

De Rembrandt Caemer hebben we in een nieuw jasje gestoken. Alles heeft een nieuw kleurtje 

gekregen, ook dankzij de inzet van het personeel van de SGSB. De inrichting is veranderd, de wc 

aangepast, nieuwe kunst opgehangen, etc. Dat mocht ook wel weer eens na meer dan 12 jaar.  

De Rembrandt Caemer wordt intensief gebruikt. Wijkbewoners en diverse wijkclubjes maken 

gratis gebruik van de Rembrandt Caemer. Een mooie extra ruimte naast het Kostverloren Kwartier 

om te gebruiken voor van alles wat voor de wijk leuk en relevant is.  
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Dit jaar hebben we, meer dan andere jaren, weer behoorlijk wat klachten binnengekregen van 

onze wijkbewoners. Variërend van kleine ergernissen tot drugs- of geluidsoverlast. Er wordt elke 

keer op gewezen om zeker contact op te nemen met onder andere Nijestee, Meldpunt Overlast, 

politie of het WIJ-team. Het vertrouwen in eerdergenoemde instanties lijkt de laatste jaren sterk te 

zijn afgenomen. Hier komen vaak geen goede oplossingen uit, vinden de wijkbewoners.  

 

KOSTWINNING 

 

Met Kostwinning zijn allerlei plannen en ideeën verzameld. Dit is gedaan met wijkbewoners, 

vrijwilligers en met mensen die in of voor de wijk werken. Hieruit zijn verschillende initiatieven 

naar voren gekomen, zie bijvoorbeeld de renovatie en uitbreiding van de speeltuin, maar ook 

kleinere projecten zoals de barbecue bij de ‘heropening’ van de Johannes Vermeerstraat.  

Er vindt tweemaal per jaar overleg plaats onder de titel ‘Kostwinning’ tussen de wijk, de gemeente, 

Nijestee, de Petteflet en Huis de B.  

 

Verduurzaming is een thema dat op de agenda blijft staan, waarbij WarmteStad een onderdeel is. 

Ook worden bewoners geïnformeerd over de voorzieningen in de buurt en op financieel gebied 

(voorzieningenwijzer).  

 

Bewoners zouden graag meer groen in de wijk zien. Hiervoor is een plan opgesteld door Nijestee, 

zie hierna, die de ambitie heeft “van Kostverloren de groenste wijk van de stad te maken”.  
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Vergroenen Kortestraat, Smalstraat, Friesestraatweg 

Tijdens de voordeurgesprekken hebben we veel informatie opgehaald. Wat we hebben meegenomen 

in de plannen. 

 

Opruimen  

Verschillende bewoners hebben aangegeven dat ze graag iets opgeruimd zouden zien in hun tuin; 

dat is samen met betreffende bewoners opgepakt. Een enkele keer ging het om groen dat eigendom is 

van de gemeente Groningen. We hebben deze meldingen doorgegeven aan de betreffende wijkpost 

met het verzoek of hier iets aan gedaan kan worden. 

 

Vogels en vleermuizen  

Er is veel vraag naar nestkasten voor vogels en vleermuizen, Nijestee ondersteunt dit graag. In overleg 

met de bewoners hebben we in 2022 op verschillende plaatsen kasten aangebracht.  

Vleermuizen en bijvoorbeeld gierzwaluwen stellen hoge eisen aan hun verblijven qua temperatuur en 

aanvliegroutes. Een plek waar de kast de gehele dag in de volle zon hangt is niet geschikt. Daarnaast 

houden ze van gezelschap, het is dus bijvoorbeeld beter om meerdere gierzwaluwkasten bij elkaar te 

plaatsen. Een vogel- en of vleermuiskast geeft vrijwel nooit overlast. 
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Regenton 

Een aantal mensen gaf aan dat ze graag een regenton willen in hun tuin. Het gebruik van regenwater 

is niet alleen goed voor de planten, maar scheelt ook gebruik van drinkwater. 

Nijestee werkt hier graag aan mee. Het is wel belangrijk om voor de winter de regenton leeg te laten 

lopen om te voorkomen dat deze bij vorst stukvriest. 

 

 

 

Bestrating brandgang en drainage 

Op een aantal plaatsen kon de brandgang een opknapbeurt gebruiken: 

− de stenen en tegels zijn in de loop der jaren wat verzakt; 

− op sommige plekken blijft water staan en/of  

− zijn de aangrenzende tuinen en kruipruimtes erg nat. 

 

Door drainage aan te leggen in de brandgangen, en in overleg met de bewoners soms ook in de tuinen, 

verwachten we dit te verbeteren. Het eindresultaat bestaat uit drogere tuinen en kruipruimtes en een 

nettere brandgang waar de tegels en stenen weer vlak liggen.  
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Meer groen 

Meer groen in de straat was ook een veel gehoorde opmerking. Om dat te realiseren zijn we in overleg 

met de gemeente Groningen gegaan om op een aantal muren en het houten bergingenblok op de 

parkeerplaats (bloeiende) klimplanten aan te brengen.  

 

 
Toelichting foto’s; links: geveltuintje, midden: pyracantha ‘orange glow’ (vuurdoorn), rechts: kamperfoelie 

 

Bij de ingang van de Kortestraat hebben we in overleg 

met de gemeente Groningen spandraden en twee 

groene perkjes aangelegd met vlinderstruiken en 

lampenpoetsergras. Hierdoor maken we als het ware 

een groene, kleurrijke poort. Daarnaast hebben we op 

een aantal plaatsen blauwe regens en druiven 

aangeplant.  

 

 
Toelichting foto’s; links: lampenpoetsergras, midden: vlinderstruik, rechts: blauwe regen (wisteria sinensis) 
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Ontstenen parkeerplaats 

We hadden het plan om de parkeerplaats te ontstenen. Dit is na overleg met de gemeente Groningen 

helaas toch niet mogelijk gebleken. De parkeerplaats blijft dus zoals deze nu is.  

 

Binnentuinen nieuwbouw Johannes Vermeerstraat 

De woonblokken heten De Dame en De Dienstbode, verwijzend naar het bekende schilderij van 

Vermeer. De thematiek is gebruikt voor de vormgeving van de binnenterreinen. De ronde eilanden in 

de ruimte van de Dame symboliseren de parels en de eilanden vormen samen een ketting. Het idee is 

om vooral geelbloeiende planten op te nemen in het beplantingsplan van de Dame. In deze ruimte is 

een meanderend wandelpad opgenomen waar men in de luwte en in de schaduw van de bomen kan 

gaan wandelen of op een bankje kan gaan zitten, zoals ooit gebruikelijk was bij de dames van stand. 

De buitenruimte van de Bode kenmerkt zich door een enveloppevormige ruimte, door de paden en een 

weide. In het midden van de ruimte symboliseert een eik het verhaal. De eik is van oudsher een heilige 

plek waaronder mensen bij elkaar kwamen en verhalen vertelden. Het verhaal van de brief is vast een 

verhaal van alle tijden. In de ruimte zal het accent van de bloeiende planten vooral op blauwe bloeiers 

worden gelegd. De ambitie van Nijestee: “van Kostverloren de groenste wijk van de stad te maken,” is 

ook een belangrijk uitgangspunt van het ontwerp. Hieraan is vormgegeven door het groen door te 

trekken naar alle grenzen. In feite wordt alle beschikbare ruimte ingevuld met groen met beplanting. 

Functies worden daarin geïntegreerd. Zo helpt de hoeveelheid gelaagde beplanting geluid te 

absorberen en versterkt het de privacy van de bewoners. In Kostverloren heeft elk binnenterrein een 

eigen thema, de verschillende thema’s van de tuinen van Vermeer passen daarom goed in de 

omgeving. 
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Voortuinen Rembrandt van Rijnstraat 

We hebben DonkerGroen gevraagd om een ontwerp te maken. In dit ontwerp is met de keuze voor 

beplanting rekening gehouden met de insecten, vlinders, vogels en ook met de seizoenen. Zo is er in 

elk seizoen wat te zien qua bloeiende planten. Daardoor is er ook meer voedsel voor insecten, en dus 

ook vogels. Zo dragen we bij aan de biodiversiteit in de wijk 
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HUIS VOOR JONGEREN WENDER 

In de voormalige nachtopvang voor daklozen aan de Eendrachtskade / Hoendiepskade vangt 

Wender (voorheen Het Kopland) vanaf 2 november 2019 jongeren op. 

 

Er zijn op dit moment geen signalen van overlast of hinder bekend. De Wijkraad houdt contact met 

Wender om de gang van zaken rond de jongerenopvang te blijven volgen. 

 

TERWILLE 

In de zomer van 2019 werd bekend dat Terwille Verslavingszorg haar intrek zou gaan nemen aan 

de Herman Colleniusstraat 18, waar vroeger de MJD gehuisvest was. Op 17 januari 2020 heeft 

hierover een gesprek plaatsgevonden tussen de Gemeente Groningen, Terwille, het 2e 

Schilderkwartier, de Wijkraad en Lefier. 

 

Tot nu toe ervaart de buurt geen overlast van het Terwille-pand. Terwille gedraagt zich als een 

goede buurman. We blijven de ontwikkelingen uiteraard volgen. Het 2e Schilderkwartier en de 

Wijkraad houden een vinger aan de pols.  

 

STICHTING STOLPERSTEINE SCHILDERSWIJK GRONINGEN 

Op 28 maart 2014 is de Stichting Stolpersteine Schilderswijk 

Groningen opgericht om alle wijkgenoten die slachtoffer zijn 

geworden van nazigeweld te gedenken door het plaatsen van 

gedenksteentjes, zogenaamde Stolpersteine. Nu, acht jaar 

later, zijn alle stenen geplaatst en is voor de slachtoffers van 

het ‘vergisbombardement’ een monument geplaatst aan het 

Jozef Israëlsplein. Daarmee heeft de stichting haar werk 

voltooid. Het bestuur heeft de stichting per 1 juli 2022 

opgeheven. 

 

https://www.stolpersteineschilderswijkgroningen.nl/stolpersteine/
https://www.stolpersteineschilderswijkgroningen.nl/nieuws/#monument
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GLUREN BIJ DE BUREN –  KLEINE CULTURELE VERRASSINGEN IN DE WIJK  

 

Gluren bij de Buren ging niet door – maar er is ook goed nieuws.  

Ook in 2022 gooide corona, voor het derde jaar op rij roet in het eten: Gluren bij de Buren ging ook 

dat jaar niet door. Maar er was ook goed nieuws. De Glurenorganisatie bleef bestaan en kwam in 

november 2022 weer vol goede moed bijeen. En in korte tijd werd er een groot aantal 

buurtgenoten bereid gevonden om in 2023 iets te doen voor hun mede wijkbewoners. Dat levert 

voor zondag 2 april 2023 weer een prachtig programma op. Van muziek tot geschiedenis, van 

kunst tot wetenschap. Wijkbewoners kunnen maar liefst kiezen uit 15 activiteiten.  

Harriet de Jonge en Marleen Dohle van de Glurenorganisatie zijn al sinds 2015 actief. Zij willen na 

deze editie het stokje overdragen. Eerder al zijn er nieuwe leden aangezocht en een nieuwe oproep 

lijkt ook al weer gegadigden op te leveren. Daarmee lijkt de toekomst van Gluren weer verzekerd. 

Voor het programma van 2 april 2023 bestaat de organisatie uit: Bea Ekamper, Harriet de Jonge, 

Joke Sinnema, Marleen Dohle, Tineke Runia en Wilma van Slooten. 

 

 

BUURTBOOMGAARD KOSTVERLOREN  

Het afgelopen jaar hebben we een productief jaar gehad. We hebben de meeste zaterdagen in het 

groeiseizoen van 10 tot 12 gewerkt. De groep die het onderhoud doet, bestaat nu uit zeven 

personen: Alie, Edith, Eshter, Ine, Gooyke, Marc en Willemijn. Daarnaast is Theo onze steun en 

toeverlaat voor koffie, opslag van tuinmateriaal en zo af en toe een gezellig samenzijn. Ieder heeft 

een beetje een eigen specialiteit ontwikkeld. Zo pakte Alie het regentonnenproject op, Gooyke de 
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buurtcompost, Ine de hapjes en drankjes, Willemijn de financiën en als er gedroomd kan worden 

over wat er ecologisch nog meer zou kunnen dan doet Liesbeth Cavé dat samen met Wankja 

Ferguson.  

 

Door de cursus beheer, bijen en vlinders gegeven door Wankja Ferguson en Mekel (winnaar prijs 

maaibeheer 2022) die Ine, Gooyke en Liesbeth deden, kregen we nieuwe inzichten in hoe en 

wanneer we het beste kunnen maaien. We hebben het afgelopen jaar drie keer gemaaid: mei, juli 

en november en elke keer maar een deel. Voor onze zeiscursus was dat niet optimaal, maar toch 

waren velen uit de buurt op de maaidagen aanwezig en hebben het zeismaaien uitgeprobeerd en 

ons met het afvoeren van gras geholpen. Vooral onze buurtkinderen zijn een grote steun. 

 

Afgelopen jaar hebben we de poel aangelegd en de daarbij behorende heuvel. De poel is van leem 

en heeft contact met het grondwater en staat daarom in de winter hoger dan in de zomer. Het 

afgelopen jaar hebben we in de zomer met kraanwater de nog maar net aangelegde poel 

aangevuld. We hopen dat dit in 2023 niet nodig zal zijn. Dit watertekort was voor ons aanleiding 

om het onderwerp water op de burendag aan de orde te stellen. 

 

De heuvels hebben we beplant met inheemse planten die onze inheemse bijen en vlinders 

steunen. Het zand dient om de klei wat minder stikstofrijk te maken en zo de inheemse planten 

meer kans te geven. Ook de mussen waren erg enthousiast over het zand. Ze namen zandbaden. 

De kaardenbollen (planten) waren deze herfst doelwit voor de puttertjes (vogeltjes). Ze kwamen er 

met een leuk aantal op af. Ook her en der in het gras staan inheemse planten. De viooltjes staan 

onder de boom vanwege speciale vlinders. We hopen dat die nu in de boomgaard gaan komen. 

Wat er in ieder geval in de boomgaard zit, zijn heel veel wormen. We hebben meegedaan aan een 

wormen telproject voor de wetenschap en we zaten hartstikke hoog. Dat betekent dat we een 

goede bodem hebben. 

 

In eerste instantie waren de zijkanten van de poel steiler dan onze bedoeling was. Uit 

veiligheidsoverwegingen hebben we daarom de moerasjes eromheen aangelegd. Bekostigd door 

het TiK-fonds. Waarvoor dank. Kinderen krijgen eerst natte voeten voordat ze in dieper water 

terechtkomen. Verder zijn er hekken geplaatst op plekken waar mensen toch nog in het diepere 
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deel kunnen komen. Daar zullen ook prikkelstruiken worden geplaatst. We krijgen vele 

enthousiaste reacties op de poel en we zien ook dat veel dieren de poel gebruiken: egels, eenden, 

kikkers, kraaien enzovoort. De moerasjes zijn ook erg mooi geworden.  

 

In september hebben we ons oogstfeest gecombineerd met de landelijke burendag. We hebben 

die dag aandacht besteed aan water. De groene burgemeester kwam langs. Er waren 

waterspelletjes en Nijestee gaf bewoners de gelegenheid om een regenton te bestellen. Daarnaast 

was er een markt met kunst en kleding, een tentoonstelling van foto’s door de jaren heen in de 

boomgaard en er waren rondleidingen door Wankja Ferguson en door Liesbeth Cavé. Ine werd die 

dag gelauwerd als gouden buurtgenoot. Gezien al de jaren dat ze zich voor de buurt op allerlei 

manieren inzet, volledig verdiend. 

 

Komend jaar bestaan we alweer 10 jaar. We gaan ervoor. Iedereen is op zaterdagen tussen 10 en 

12 uur van harte welkom voor een kopje koffie en een helpende hand is ook welkom.  
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WANDELGROEP SCHILDERSWIJK (WGSW)  

 

 

De Wandelgroep bestaat reeds vijf jaren met hetzelfde aantal deelnemers uit de Schilderbuurt en 

Kostverloren. Op dit moment zijn we met 10 deelnemers en dat voldoet prima. We zijn voorzien 

van vaste bestuurders, een goede kaartlezer die ons niet laat verdwalen en van de inzet van 

opgewekte wandelaars die met het ouder worden graag bewegen en actief willen zijn. Vele mooie 

locaties hebben we inmiddels bewandeld. In de weelderige bossen en heide in Drenthe en in de 

eindeloze ruimte in Groningen waar je de horizon ziet. In 2023 willen we onze buren in Friesland 

ook eens verkennen. Zo ontdekken we dichtbij hoe mooi het daarbuiten is en laten ons telkens 

weer verrassen en verbazen door moeder natuur. 

 

GYMCLUB MBVO, MEER BEWEGEN VOOR OUDEREN 55+  

Onze gymclub kent een lange historie, opgericht in 1967, maar we zijn nog steeds zeer vitaal.  

In 2021 konden we gelukkig in het najaar weer verdergaan met onze club in het Kostverloren 

Kwartier. En in 2022 vierden we ook ons lustrum. 

We hadden een heerlijke lunch in het restaurant van de Hotelschool van de Noorderpoort. 
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Hier zijn we verwend door de studenten van de opleiding met bijzondere gerechten in een 

gezellige omgeving. Het was heel feestelijk om met onze groep van ouderen te zien hoe de jonge 

studenten alles bereidden en serveerden. 

    

 

Elke vrijdagmorgen van 9.30 tot 10.30 uur waren we flink in beweging in de zaal van het 

Kostverloren Kwartier. De laatste vrijdag van de maand dronken we gezellig met elkaar een kopje 

koffie met een traktatie van de jarige(n) van die maand. Dit waren momenten om elkaar bij te 

praten, ook over onze andere bezigheden. Dit sociale aspect vinden we belangrijk.  

Zoals altijd hielden ook wij vakantie in de schoolvakanties.  

We hadden een club van trouwe deelnemers: één man en zeventien vrouwen.  

Bewegen heeft zeker voor ons, 55/60/70-plussers, een positief effect op onze gezondheid.  

Conditie en kracht blijven zo lang mogelijk op peil. Cholesterolwaarde en bloeddruk blijven laag.  

Bovendien heeft bewegen een goede invloed op onze stemming.  
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De lessen bestonden uit afwisselende gymnastiekoefeningen en spelvormen met als doel het 

behoud van kracht, stabiliteit en flexibiliteit. Ons hele lijf, dus armen, benen, heupen en schouders 

kwamen op een speelse manier aan de beurt. Aanstekelijke muziek ondersteunde de oefeningen. 

 

 

 

De begeleiding van onze groep was weer in handen van Jeanette Toxopeus, een bevoegde kracht 

op het gebied van ouderengymnastiek. We genoten van haar stimulerende, ontspannen, vrolijke 

en soms uitdagende wijze van lesgeven.  

Jeanette zorgde ook voor tips en nieuwsbrieven met verschillende oefeningen die we zelf thuis of 

buiten konden doen. We plaatsen een serie op basis van het alfabet in dit verslag. 
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DE BOLLEYVLAPPERS EN HET JUBILEUM 

Konden we in 2021 nog 13 keer spelen bijschrijven in de annalen, dan liet het afgelopen jaar een 

heel ander beeld zien. Het credo in het jaarverslag van 2021 “Houd de ballen hoog” is helemaal 

uitgekomen. In 2022 konden we zegge en schrijve 38 keer acte de présence geven in de voor ons zo 

bekende gymzaal. Diezelfde gymzaal die dagelijks door een veel jongere generatie wordt gebruikt. 

De vergeten gymschoenen in de kleine maten zijn daar in de kleedkamers het bewijs van. 

Maar het succesvolle volleybaljaar 2022 was ook een memorabel jaar, zo blijkt nu achteraf. We 

realiseerden ons, dat het 25-jarig jubileum van de volleybalclub volledig door de coronaperiode is 

overvleugeld. En dat laten we dus niet zomaar voorbijgaan.  

We zijn in de archieven dan ook al naarstig op zoek naar verhalen, anekdotes en wellicht nog foto’s 

uit dat verre verleden. Dat het ophangen van het net op de juiste manier diende te geschieden 

blijkt wel uit de jaren geleden geschreven handleiding.  

 

 

 

Het huidige ledental geeft vertrouwen in de toekomst. Een aantal leden heeft om heel 

verschillende redenen, soms noodgedwongen afscheid moeten nemen van het team. Soms na ruim 

15 jaar trouw lidmaatschap.  
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Ook hebben we afscheid moeten nemen van een zorgvuldig bewaarde reservebal. Hij wilde niet 

meer en na zoveel jaren trouwe dienst hebben we hem afgevoerd. Het mag duidelijk zijn dat we 

inmiddels over waardige vervangers beschikken. Maar we zijn nog wel in opperste verwachting 

naar de aanwas van nieuwe leden.  

Met 5 vrouwen en 4 mannen vormen we nog steeds een mooi team, dat ook de gezelligheid niet 

schuwt. En daar hebben we dan ook in het afgelopen jaar op gepaste wijze invulling aan gegeven.  

Het blijft opmerkelijk dat een eenvoudige wijkvolleybalgroep de corona heeft weten te trotseren en 

weer elke donderdagavond met veel enthousiasme en verbaal geweld de ballen rondspeelt. Als het 

licht na 21.00 uur dooft is er weer rust in de gymzaal. 
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ALGEMENE BESTUURSZAKEN  

 

SAMENSTELLING BESTUUR  

Het bestuur bestond ultimo 2023 uit:  

• Harmen Gelling, voorzitter, Wender (voorheen Het Kopland), Kostwinning, Leidraad Openbare 

Ruimte, studentenoverlast; 

• Hein Pronk, penningmeester, wijkbeheer, verkeer, leefbaarheid Kostverloren, buurtlokaal; 

• Channa Ensink, secretaris, buurtconciërge, Terwille; 

• Sjoerd Duim, lid (student), ruimtelijke ordening; 

• Jacob Bolhuis, lid, leefbaarheid Kostverloren; 

• Theo Roelfsema, lid, notulist, Schilderskwartieren, studentenoverlast, opbouwwerk; 

• Iris Vanclooster, lid. 

 

Rudy Heddema is helaas op 1 september 2023 overleden, op 84-jarige leeftijd. De wijk en de 

Wijkraad zijn hem veel dank verschuldigd voor zijn inzet voor de leefbaarheid in (vooral) 

Kostverloren.  

Martin van Koldam is redacteur van de wijkkrant. 

Tjaaktje van der Wijk heeft tot de zomer de notulen van de vergaderingen van de Wijkraad 

verzorgd. Theo Roelfsema heeft na de zomer het notuleren op zich genomen. 

 

Wisselingen in 2023 

In 2023 zijn Theo Roelfsema en Iris Vanclooster tot het bestuur toegetreden.  

Hun benoemingen dienen nog geaccordeerd te worden door het bewonersoverleg, evenals de 

benoeming van Jacob Bolhuis en de herbenoeming van Hein Pronk.  

Mede in verband met corona zijn er in 2020, 2021, 2022 en 2023 geen bewonersoverleggen 

gehouden. In het najaar van 2024 zal er weer een bewonersoverleg plaatsvinden, waarin de 

(her)benoemingen geformaliseerd zullen worden.   
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TAKEN EN ROL WIJKRAAD  

De Wijkraad is de Stichting Wijkorganisatie Schildersbuurt en de Stichting Wijkorganisatie 

Kostverloren (SKS: Samenwerkingsverband Kostverloren Schildersbuurt). De besturen van beide 

stichtingen bestaan uit dezelfde bestuursleden en vormen samen de Wijkraad.  

De Wijkraad ziet zijn rol als faciliterend en ondersteunend aan de wijk en haar bewoners.  

Dit betekent dat:  

• de Wijkraad niet aan individuele belangenbehartiging doet;  

• de Wijkraad daarom niet namens de bewoners tegen de huisjesmelkers of tegen de studenten 

'vecht';  

• de Wijkraad zich inzet voor leefbaarheid van de buurt;  

• de Wijkraad ziet dat de leefbaarheid met de ontwikkelingen rondom studentenhuisvesting in 

het geding is;  

• de Wijkraad daarom bewoners wil ondersteunen bij hun initiatieven;  

• de Wijkraad de bewoners kan helpen bij het leggen van contacten met de gemeente en de 

politiek;  

• de Wijkraad, om versnippering van initiatieven te voorkomen, voor coördinatie kan zorgen en 

daartoe periodiek contact zoekt met initiatieven uit de wijk.  

 

VERGADERINGEN 2023 

In de eerste helft van 2023 is er digitaal vergaderd. Na de zomer zijn de fysieke bijeenkomsten 

weer opgestart. Met uitzondering van de zomerperiode wordt er maandelijks vergaderd. In 2023 is 

er 9 keer vergaderd. 

 

In februari is er kennis gemaakt met Dorien Jellema, opbouwwerker met aandachtsgebied 

studenten. In maart is tevens kennis gemaakt met Gerard de Muinck, overlastcoördinator 

studentenoverlast. In april is vervolgens kennis gemaakt met wijkagent Jan Hendrik Bouma. In mei 

is gesproken met buurtcomité Ceram- en Celebesstraat over studentenoverlast. In juli is overleg 

geweest met de Schilderskwartieren en de gemeente. In oktober is gesproken met 

wijkkrantredacteur Martin van Koldam.  
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COMMUNICATIE 

 

BEWONERSAVOND  

In verband met de coronamaatregelen was een fysieke bijeenkomst voor de bewoners gedurende 

een aantal jaren niet mogelijk. Omdat in 2020 is gebleken dat er vrijwel geen interesse was voor 

een digitale bewonersavond, is in 2021 besloten geen bewonersavond te houden. Ook in 2022 en 

2023 zijn geen bewonersavonden georganiseerd. In het najaar van 2024 vindt weer een 

bewonersavond plaats, waarbij bewoners geïnformeerd kunnen worden over de ontwikkelingen in 

de buurt (zoals de ‘Leutje Leidraad’ voor de pleinen in de Schildersbuurt, het verkeer in de wijk, de 

ontwikkelingen rondom overlast en georganiseerde activiteiten).  

 

FACEBOOKACCOUNT SCHILDERSBUURT KOSTVERLOREN GRONINGEN  

Sinds april 2015 is er een Facebookpagina in de lucht voor de Schilderswijk: 

https://www.facebook.com/schildersbuurt.kostverloren.  

 

 

In september 2024 heeft deze pagina ruim 1.300 vrienden. Hoewel we waarschijnlijk al vriendjes 

zijn met de meeste wijkbewoners, blijft het aantal nog altijd doorstijgen. Helaas is het regelmatig 

noodzakelijk om accounts te blokkeren van mensen die oneigenlijk gebruikmaken van Facebook.  

 

https://www.facebook.com/schildersbuurt.kostverloren
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Er worden regelmatig nieuwtjes en evenementen/bijeenkomsten in de wijk geplaatst. Ook worden 

items gewijd aan activiteiten buiten onze wijk, die mogelijk interessant zijn voor onze 

wijkbewoners.  

De berichten worden regelmatig ‘geliked’ door onze vrienden. We hebben een trouwe groep van 

bezoekers aan onze Facebookpagina. 

 

WEBSITE SCHILDERSWIJK GRONINGEN  

Op de website www.schilderswijkgroningen.nl is informatie over de wijk en de activiteiten in de 

wijk te vinden.  

 

 

In 2023 is het onderzoek naar de transitie naar een nieuwe beheeromgeving voortgezet (Wix in 

plaats van Jigsy). Daarbij is gekeken naar een geïntegreerde website voor de hele Schilderswijk, 

waarin de verschillende wijkinitiatieven (zoals de HVK en de Van Ostade Stichting in Kostverloren 

en de Schilderskwartieren in de Schildersbuurt) een plek kunnen krijgen om hun activiteiten te 

promoten en verslag te doen.  

Begin 2024 is de nieuwe website live gegaan in een prachtig nieuw design.   

http://www.schilderswijkgroningen.nl/
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WIS SCHERMEN 

 

Iemand die zijn boodschappen doet bij de supermarkt om de hoek en gelijk even op een scherm 

het laatste nieuws uit de wijk meepikt. Dat is het idee achter de WIS schermen. Hierdoor krijgen 

ook de mensen die minder digitaal zijn ingesteld het laatste nieuws uit de wijk mee. Ook de 

gemeente gebruikt de WIS schermen om de inwoners te informeren over bijvoorbeeld 

werkzaamheden en ander gemeentelijk nieuws. Woningcorporatie Nijestee plaatst informatie 

voor haar huurders op de WIS schermen. De politie kan alert-berichten op de WIS schermen (laten) 

plaatsen.  

 

Met vereende krachten/financiering zijn er WIS schermen geplaatst bij de Spar in Kostverloren, 

Benny’s Supermarkt aan de Herman Colleniusstraat en Stuurwold Fietsen aan de Friesestraatweg. 

De eigenaar van de Spar heeft in 2023 te kennen gegeven dat het scherm niet in de winkel kon 

blijven hangen. Naar een nieuwe locatie wordt gezocht.  

 

Zo dragen WIS schermen bij aan de informatievoorziening voor wijkbewoners in de Schilderswijk.  

 

WIJKKRANT 

De Wijkkrant Schilderswijk verscheen in 2023, evenals in de voorafgaande jaren, twee keer in een 

omvang van 24 pagina’s en in een oplage van 4200 exemplaren. De wens om drie nummers per 

jaar uit te brengen bleek nog een stap te ver. Daarvoor ontbreekt het aan menskracht. Zo kunnen 

er nog wel wat bezorgers/sters bij, alsmede iemand die de bezorging coördineert. Wel kon een 

nieuw redactielid worden begroet. Yvon van der Laan schrijft sinds 2023 bijdragen voor de krant. 

Zij doet dat samen met Martin van Koldam, die ook de eindredactie verzorgt. Verheugend is ook 
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dat we veel positieve reacties krijgen van wijkbewoners. Dat gold bijvoorbeeld voor de 

berichtgeving over ‘Gluren bij de Buren’. 

 

PANORAMAVISIE 

De 'Panoramavisie Schildersbuurt' is in 2014 opgesteld onder leiding van de Wijkraad met zo'n 35 

bewoners uit de Schildersbuurt. Het doel hiervan was om tot een gezamenlijk beeld te komen hoe 

we onze wijk zien, willen behouden en verbeteren en wat daarvoor nodig is. In de Panoramavisie 

komen de volgende thema's aan bod: wonen, leefbaarheid, aanwezigheid en toegankelijkheid van 

voorzieningen, energie en milieu, verkeer en parkeren, handhaving en sociale cohesie. Vanuit deze 

bijeenkomsten is het initiatief voor een Leidraad Openbare Ruimte voortgekomen. 

Het Gebiedsteam Oude Wijken van de gemeente heeft dit initiatief opgepakt, samen met 

vertegenwoordigers van Stadsontwikkeling. Vanuit de wijk is een werkgroep aangesteld met 

vertegenwoordigers van de Schilderskwartieren en de Wijkraad. De gemeente heeft samen met 

deze groep en de landschapsarchitecten van bureau Felixx het proces ontworpen om tot een 

‘Leutje Leidraad’ voor de pleinen in de Schildersbuurt te komen. Bewoners zijn benaderd om mee 

te denken, praten en ontwerpen, met als resultaat een leidraad voor deze pleinen. Een tweede 

resultaat is een gedetailleerd ontwerp van het H.W. Mesdagplein. Dit plein is als eerste project 

aangemerkt. Begin 2023 is met de uitvoering van de aanpassingen aan het plein gestart. 

Uiteindelijk is in juni 2023 de renovatie gereedgekomen. Als tweede project wordt het Taco 

Mesdagplein opgepakt. Hieraan zal het voor 2024 beschikbare budget worden besteed. In 2023 is 

in samenspraak met het derde Schilderskwartier en de omwonenden een Voorlopig Ontwerp 

gemaakt voor de aanpassing van dit plein.  
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WIJKBEHEER (GRIJS EN GROEN) 

De werkgroep Grijs en Groen houdt zich bezig met de staat van 

bestrating, kleine speelvoorzieningen, straatverlichting, 

straatmeubilair enz. (het grijs) en de beplanting in groenstroken, 

bomen en overige groenvoorzieningen (het groen) in de 

openbare ruimte van beide buurten. Ook zwerfvuil en andere 

milieuzaken zoals de containers, vallen hieronder. Onze 

‘buurtman’ Theo signaleert regelmatig over de netheid in straten 

en meldt aan de wijkpost bijzondere zaken zoals matrassen. 

Verder zorgt hij voor het opruimen van rommel in perkjes en 

plantvakken. In beide wijken hebben bewoners de mogelijkheid 

om opvallende zaken digitaal te melden bij Stadsbeheer. 

 

Van de bomen aan de Kraneweg werden de onderste takken verwijderd om het botsen met hogere 

voertuigen te voorkomen. De bomen doen het erg goed in de plantvakaanpak die gedaan werd bij 

de herinrichting. Het verbeterplan en reconstructie van het H.W. Mesdagplein heeft vorm 

gekregen en zal de nieuwe beplanting het beeld bepalen. In de Jan Steenstraat zijn twee bomen 

vervangen door nieuwe. Van de andere bomen doen de meeste het eerst nog goed met fraaie 

witte bloesem in het voorjaar. De beplanting onder regie van Nijestee tussen de wooneenheden 

‘Dame en Dienstbode’ belooft veel variatie en zal een soort Le Roy aanblik kunnen gaan geven. 

 

Het parkeerregiem in de buurten heeft toch een iets verwarrende indeling. Zelfs voor bewoners 

zijn de aanduidingen op de betaalzuilen niet duidelijk genoeg. Bij de presentatie van een nieuw 

parkeerbeleid verwachten we een betere indeling met verwijzing. 

 

De boomgaardgroep heeft weer veel werk verricht. Verbetering van de natte poel, het zeismaaien 

en de oogst waren enkele onderdelen. Het jaarlijkse oogstfeest was weer gezellig. Hun bijdrage 

aan de ‘Lichtjeswandeling’, met o.a. de Kerststal, trok veel bekijks. 
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De beide milieudagen in november in beide buurten konden weer gehouden worden met dank aan 

de Stewards van de Milieudienst. Het is elk jaar een enthousiast gebeuren waar vele 

buurtbewoners gretig gebruik van maken en het heeft ook een beetje een sociaal tintje. Dank ook 

aan de vrijwilligers om de flyers te verspreiden! 

 

Restspullen van enige waarde en nog van redelijke vorm om te gebruiken gaan naar de 

Kringloopwinkel aan het Hoendiep. 

  

 

VERKEER 

In het kader van de Ring Zuid werd de aanpassing van de T-kruising Hoendiep-Friesestraatweg 

gerealiseerd om een betere doorstroming van het verkeer op deze kruising mogelijk te maken. 

Intussen is gebleken uit monde van bewoners in de Taco Mesdagstraat dat de intensiteit van het 

verkeer tussen de Kraneweg en de H.W. Mesdagstraat is toegenomen door het sluipeffect naar de 

A-weg. Dit is een vorm van sluipverkeer met name in de spitsuren. Bewoners aan de Kraneweg 

ervaren nog steeds dat er te snel gereden wordt op deze weg.  
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Zowel in de Taco Mesdagstraat als de Kraneweg en de Herman Colleniusstraat zijn ‘telslangen’ 

gelegd om de intensiteit van het verkeer te meten. Interessant, maar uit mededelingen van de 

afdeling Verkeer zijn er geen extreme waarden gemeld. 

 

De sluiproute in Kostverloren via de Jan Steenstraat en de Rembrandt van Rijnstraat is moeilijk in 

te dammen. De tweede verkeersdrempel helpt wel, maar is niet genoeg, zo blijkt uit de 

waarnemingen. De verkeerslichten op de kruising Jan Steen-Friesestraatweg staan nog steeds op 

de lijst om vervangen te worden. Dit project gaat naar het volgende jaar. 

 

De ontwikkelingen van de Westelijke ringweg gaan elk jaar een stukje verder. Zodra de Zuidelijke 

ringweg klaar is, komt de focus op de Westelijke te liggen. Men kan een en ander lezen op de site: 

www.ringwestverbindt.nl. 

 

WIJKWELZIJN 

 

De afstemming over de belangrijkste activiteiten in Kostverloren met een sociaal-culturele aard 

doen we in een gemeenschappelijk overleg van de wijkpartners. Deze groep bestaat uit de 

Stichting van Ostade, de Huurdersvereniging Kostverloren en de beide wijkorganisaties 

(Kostverloren en Schildersbuurt). Onder coördinatie van de HVK en Van Ostade is in overleg met 

het Gebiedsteam Oude Wijken en de andere instellingen o.a. de verbetering van het hondenveldje 

en de vernieuwing van de speeltuin tot stand gekomen. 

  

http://www.ringwestverbindt.nl/
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Bij verschillende projecten bestaat er financiële ondersteuning vanuit het TiK-fonds (Thuis in 

Kostverloren). 

 

In de Schildersbuurt worden activiteiten gecoördineerd tussen de Schilderskwartieren en de 

wijkorganisatie. Het overleg met de gemeente vindt plaats in het kader van ‘Leutje Leidraad’ met 

ondersteuning van het Gebiedsteam Oude Wijken. In de Schildersbuurt ligt de focus op de 

herontwikkeling van de pleinen.  

 

Op initiatief van Matteke Winkel kwam het 4 Mei Comité een kranslegging doen bij het 

Vergismonument op het Jozef Israëlsplein. Organisatie en toespraak kwamen van Heinrich Winter, 

voorzitter van het 2e Kwartier en een gedicht werd voorgedragen door Renée Luth, voormalig 

stadsdichter. 

 

Van het buurtlokaal ‘Op Mars’ hebben we definitief afscheid genomen en mochten we 

bijeenkomen in de ‘Rembrandt Caemer’ van de Huurdersvereniging. 

 

BUURTCONCIËRGE 

Theo van der Laan is sinds een paar jaar een bekend gezicht in de Schildersbuurt. 

Op initiatief van de Schilderskwartieren en de Wijkraad is enkele jaren geleden een 

participatiebaan aangevraagd bij de gemeente voor een buurtconciërge. Met ingang van 1 januari 

2020 is deze participatiebaan omgezet in een contract dat gefinancierd wordt vanuit de Wijkraad. 

Doel hiervan was een schonere buurt, straten en stoepen ontdoen van zwerfvuil, en signaleren van 

problemen en deze doorgeven aan de gemeente. Later is het onderhoud en de zorg van het 

buurtlokaal erbij gekomen, maar door het einde van de huur van het buurtlokaal is dit ook weer 

vervallen. 

 

Periodiek vinden er (evaluatie)gesprekken met Theo plaats. Wat opvalt is dat meerdere mensen 

meehelpen de buurt schoon te houden. Bewoners melden zelf ook (zwerf)vuil op straat, dat in de 

regel binnen een week wel opgehaald is door de gemeente. Theo wordt daarom niet vaak gebeld 

over (zwerf)vuil. Dat is fijn, want dan zorgen we samen voor de buurt.  
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Doordat we niet meer kunnen beschikken over een buurtlokaal, staan de spullen van Theo bij 

Benny’s Supermarkt, met dank aan Benny.  

 

ACTIVITEITEN IN DE WIJK 

Hierna volgen de verslagen van de verschillende activiteiten en initiatieven van, met en door 

wijkbewoners in de Schilderswijk.  

 

HET 1E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

 

Leefbare buitenruimte en Buurtbudget  

 

Initiatief verbeteren H.W. Mesdagstraat 

We zijn in gesprek met de gemeente en met een aantal leden in de H.W. Mesdagstraat om de 

inrichting van de straat te verbeteren. Uitgangspunt voor ons is ‘Leutje Leidraad’. Ideeën door 

bewoners zijn geuit. Het aantal gestalde fietsen is geteld en de gemeente bereidt het plaatsen van 

rekken voor (in lijn met de JI-straat). De gelabelde fietsen aan de oneven kant zijn opgehaald. Ook 

een deel van het 2e en 3e Kwartier sluit aan. Er wordt door bewoners ook contact gezocht met 

studentenhuizen. Uit het buurtbudget is een klein bedrag over dat ingezet kan worden. 

 

Stimuleren van groen in het 1e Schilderskwartier 

Wij zijn met onze leden in gesprek gegaan op welke manier het 1e Schilderskwartier het 

vergroenen van de buurt kan bevorderen.  
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Er is een stuk geschreven (‘Een groenere wereld begint in je eigen straat’) waar een drietal ideeën, 

Adoptievergoeding, GroenEvent en Collectief onderhoud, uitgewerkt is. We hebben 

bediscussieerd en de drie voorstellen worden als positief gezien en zo mogelijk in samenhang 

uitgewerkt. We beginnen bij de H.W. Mesdagstraat. 

 

Bij het voorstel Adoptievergoeding (= een bijdrage van de vereniging als iemand meer dan 1 

boomspiegel of geveltuin adopteert) zou het goed zijn het vergroenen vast te leggen in een 

Convenant met de gemeente. Dat geeft iets meer rugdekking naar bewoners/studenten die tegen 

zijn of zich eraan onttrekken. In de JI-straat is het vergroenen al gedeeltelijk uitgevoerd met 

geveltuinen en boomspiegels. De vraag is of dat nog een keer moet, vindt er wel onderhoud 

plaats? Het zijn wel veel plekken, mooi om een gemeenschappelijke aanpak voor de gehele straat 

te organiseren en planmatig met elkaar op te pakken.  

 

Over het GroenEvent wordt verschillend gedacht. Is een eenmalige activiteit wel voldoende? 

Moet alles op dezelfde manier en het lijkt leuk om een jaarlijks feestje met bv. prijsvraag de 

mooiste tuin te houden. We zijn allen vrijwel leken op het gebied van passende beplanting. 

Daarom lijkt het zinnig om een deskundige uit te nodigen, we hebben behoefte aan tips. En dat 

geeft vast een impuls! 

 

Collectief onderhoud: zijn we bereid zelf de handen uit de mouwen te steken? Binnen het 1e 

Kwartier is hier zeker bereidheid voor. Voorstel om in kleinere groep van welwillende eigenaren 

gefaseerd te starten. 

 

Project Overlast: onderzoek naar overlast en meldingen 

In 2022 zijn gedragsregels afgesproken en er zou een escalatieladder komen voor huizen die 

telkens weer voor overlast zorgen. In 2023 zijn we als Kwartieren via de kerngroep 

Overlastbeheersing SB in gesprek geweest met de 2 functionarissen die de gemeente heeft 

aangesteld om de ervaren overlast terug te dringen, de overlastcoördinator (OOV) en de 

preventiemedewerker (via WIJ). Terugkijkend naar de inzet van beide functionarissen stellen we 

vast dat onze verwachtingen niet zijn waargemaakt. Wij hadden verwacht dat beide 

functionarissen veel directer zouden interveniëren wanneer er sprake is van terugkerende overlast. 
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De preventiemedewerker had een andere taakopvatting en de escalatieladder is minder expliciet 

geworden als wij hadden gehoopt. Een van de discussies die telkens weer terugkwam is dat er 

vanuit de Schildersbuurt relatief weinig meldingen werden gedaan (of worden geregistreerd…). 

Daaruit trokken de functionarissen de conclusie dat de overlast waarschijnlijk wel meevalt. Maar 

tegelijkertijd kwam ook het rapport van de Rekenkamer naar buiten die vaststelde dat de 

registratie van meldingen niet op orde is. De Kerngroep had de indruk dat de ervaren overlast wel 

minder is dan tijdens de coronaperiode, maar dat deze nog steeds onwenselijk hoog is. In onze 

ledenvergadering is dat beeld bevestigd.  

 

Om beter en objectiever te begrijpen waarom er relatief weinig wordt gemeld, hebben we een 

onderzoek gedaan onder alle leden van de 3 Kwartieren. Eind 2023 kwam een eerste 

terugkoppeling: Er wordt nog steeds overlast ervaren. De overlast concentreert zich vooral op 

specifieke locaties en komt vaak van dezelfde (verenigings)huizen. Dat er geen meldingen worden 

gedaan heeft alles te maken met te weinig vertrouwen in de opvolging. Overlast is al veel langer 

een probleem en melden heeft niet geleid tot merkbare verbetering. Een uitgebreidere analyse en 

rapportage volgt in 2024. 

 

Activiteiten 2023 

 

Oud en nieuw op het Jozef Israëlsplein  

Helaas heeft geen van onze leden gereageerd op de oproep van de gemeente om te helpen bij het 

voorkomen van een groot vuur op het J. Israëlsplein en het realiseren van een vuurwerkvrij plein 

rondom de jaarwisseling. Heel jammer, een aantal waren desondanks op het plein om elkaar te 

kunnen feliciteren met een mooi 2024.  

Buurtborrel bij Cloinq, vanwege het succes zijn we doorgegaan met het organiseren van 

buurtborrels op een aantal vrijdagmiddagen. De een drukker bezocht dan de ander, maar alle leuk 

en een bijdrage aan positieve binding. In de literatuur heet het zo mooi: om herkenning en contact 

te bevorderen zijn lichte, spontane en herhaalde vormen van ontmoeting in de buurt nodig. Dit 

noemen we publieke familiariteit. Daar doen we in het 1e Schilderskwartier graag aan mee.  

AED, verlenging met 5 jaar is geregeld samen met 2e Kwartier, de Wijkraad, de gemeente en 

Univé. De nieuwe beheerster is Wietke, zij heeft het overgenomen van Wim van de Rijt. 
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Jozef Israëlsstraatfeest Studentenburen, In het voorjaar van 2023 is in samenwerking met Berni 

Thomassen voornamelijk door studenten van Vindicat het jaarlijkse straatfeest Studentenburen 

georganiseerd. Het was weer een gezellig feest met taart en muziek. 

Lustrum Blekerplantsoen, op 15 september 2023 heeft de buurtborrel plaatsgevonden in het 

Blekerplantsoen. Het was toen 5 jaar geleden dat het Blekerplantsoen officieel werd geopend. 

 

Samenstelling bestuur 

Het bestuur bestaat nog steeds uit een minimum van 3 leden. Wij zouden graag zien dat 1 of 2 

leden zich bij het bestuur aansluiten. Dat maakt het mogelijk de verschillende werkzaamheden 

beter te verdelen en is goed voor de continuïteit.  

 

Jozef Israëls Feest 

Dinsdag 23 mei 2023 heeft het jaarlijkse Jozef Israëls Feest plaatsgevonden. 

Bezoekers: 60 studenten en 75% van de bewoners van de Jozef Israëlsstraat. 

Het weer werkt niet mee in tegenstelling tot het feest vorig jaar in mei. Het is koud en winderig en 

het feest komt dan ook pas laat op gang. Toch kunnen we terugzien op een meer dan geslaagd 

feest, met een leuk afwisselend programma, taartenbakwedstrijd, pubquiz, een open podium, 

muzikale omlijsting en leuke gesprekken tussen studenten en bewoners. 

Om stipt 22.00 wordt iedereen bedankt voor zijn positieve bijdragen aan het feest, gaat de muziek 

uit en wordt het feestterrein met vereende krachten opgeruimd. 

Het thema van dit jaar “samen geven, samen leven”, is bedacht door de studenten van Vindicat. 

Het is een uitnodiging om met elkaar in gesprek te gaan, hoe om te gaan met de leefregels. Het 

feest is onderdeel van de campagne Ssst!, een campagne van de buurt samen met de gemeente en 

sluit ook aan op eerdere campagnes (Ramen open, K(n)oppen dicht en “In deze straat hebben we 

afgesproken, dat we na 22.00 stil zijn”). 

Het feest is mede voorbereid door de studentenhuizen Mekozi, Kwetternest en Father Tuck, Huize 

Jip, Villa Kakelbont, Ware Jozef en de studenten van Aegir, met ondersteuning van de gemeente, 

de Wijkraad, en het Noorderpoortcollege.  
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Buurtbewoner Berni, opende het feest met een korte toespraak. 

Hieronder een aantal citaten uit zijn toespraak: 

“We wonen met zijn allen in de leukste straat van Groningen en hebben met elkaar de laatste jaren 

een heel proces doorgemaakt m.b.t. tot het thema overlast en we hebben met elkaar al stappen 

gezet. Het aantal meldingen van overlast in deze straat is sterk verminderd, de onderlinge 

verhoudingen sterk verbeterd. Veel bewoners en studenten, met ondersteuning van de gemeente 

en de Wijkraad, hebben hierin een actieve rol gespeeld in de afgelopen jaren, dank hiervoor.” 

“We leven in de dichtstbevolkte straat van Groningen, studenten, werkenden en bewoners met 

ieder hun eigen leefritme, variërend in leeftijd van 4 jaar tot 100. Dat betekent dat je weleens last 

of overlast van elkaar kunt hebben. Vooral als het mooi weer is, op straat, in de binnentuinen en op 

de binnenplaatsen en ’s avonds na 10 uur en ’s nachts.” 

Daarom is de eerste leefregel, wees je buren niet tot last. De overige leefregels kun je vinden op de 

site ssst.nu.  

Maar ja, wat is last van elkaar en wat is overlast en hoe ga je 

hiermee om? Er zijn leefregels, die een kader scheppen hoe 

we met elkaar om willen gaan in deze straat. Hoe ga je 

daarmee om, wat gaat er goed en wat gaat er nog niet 

goed. Samen geven, samen leven, wat betekent dit voor 

jou? 

Vanavond is er de gelegenheid het hier met elkaar over te hebben. Maak kennis met je buren, stel 

je aan elkaar voor en geef aan waar je woont, want dat maakt een gesprek makkelijker. 

Heb je last van elkaar, spreek elkaar erop aan. 

Neem elkaar serieus, heb respect voor elkaar, ook al verschil je in leeftijd, van mening over last en 

overlast en in leefstijl. 

Kom je er niet uit, neem dan contact op met Dorien Jellema, opbouwwerker van WIJ, aangesteld 

door de gemeente voor de hele Schildersbuurt.  
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HET 2E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

H.W. Mesdagplein en borrel 

Na een lang voorbereidingsproces is in juni 2023 het gerenoveerde H.W. Mesdagplein 

gereedgekomen. De aanplant is snel gegroeid, maar de diversiteit en kleur komen natuurlijk pas de 

komende jaren echt tot wasdom. De ervaringen wat betreft het gebruik van het plein zijn positief. 

De bankjes worden veel vaker dan voorheen gebruikt, ook door buurtgenoten. Negatieve 

neveneffecten zoals fietsen over het plein zijn uitgebleven. Met Robert Bleeker van de gemeente is 

het proces van totstandkoming geëvalueerd. De betrokkenheid van buurtbewoners en het 

uitvoerige proces met schetsen van alle pleinen en groenstroken en vervolgens de toespitsing op 

het H.W. Mesdagplein zijn positief gewaardeerd. De laatste fase van de planvorming – met name 

de communicatie over de besparingen die in het plan zijn doorgevoerd – heeft helaas wel te 

wensen over gelaten, zo meent ook de gemeente. De renovatie van het plein vierden we met een 

borrel op 1 september waar verschillende buurtbewoners bij aanwezig waren. Erik Mertens 

vrolijkte de bijeenkomst op met zijn draaiorgel in de fietskar. En er is ook goed nieuws over het 

vervolg: de speeltoestellen aan de oostkant van het plein worden vanaf 2 april 2024 vervangen. 

 

Ingreep Taco Mesdagplein en verder 

De volgende ingreep zal in 2024 plaatsvinden aan het Taco Mesdagplein. Daarna is het Jozef 

Israëlsplein aan de beurt. Omdat die ingreep vermoedelijk kostbaarder zal zijn, is het zaak 

daarvoor een aantal jaren budget te ‘sparen’, dan wel de werkzaamheden vanaf 2024 gefaseerd uit 

te voeren. Die renovatie heeft ook verkeerstechnische consequenties en dat sluit aan bij de wens 
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die we bij de gemeente hebben neergelegd over het tegengaan van het sluipverkeer over de Taco 

Mesdagstraat tussen de Kraneweg en de A-weg. 

 

Geluidsoverlast  

In het project geluidsoverlast zijn een buurtpreventiemedewerker (Dorien Jellema) en een 

overlastcoördinator (Gerard de Muinck) aan de slag gegaan. Gerard werkt aan een handleiding 

voor de repressieve aanpak van hardnekkige overlastsituaties. Dorien kan worden ingeschakeld 

aan de voorkant voor bemiddelen en gesprek met panden die overlast veroorzaken. In juni zijn de 

borden voor de Ssst-campagne opnieuw opgehangen op verschillende plaatsen in de wijk en ze 

hangen nog steeds. De indruk is dat in ons deel van de wijk de geluidsoverlast kleiner lijkt te zijn 

geworden, maar te vrezen valt dat hier sprake is van dagkoersen. Het is zaak de vinger aan de pols 

te houden en bij overlast te melden. Dat gebeurt nog maar weinig. Samen met het Eerste Kwartier 

is een vragenlijst rondgestuurd om te achterhalen waarom dat zo is. We koppelen de resultaten 

daarvan binnenkort terug. Ook studenten Communicatie en Informatiewetenschappen van de 

RUG doen onderzoek naar de leefbaarheid in de wijk. Vanaf december zijn ze langs de deuren 

gegaan met vragenlijsten en Knol’s koek voor de deelnemers. Daarnaast is er ook door een groep 

studenten een flyer met een QR-code in de bus gestopt met eveneens een onderzoek over overlast 

en melden. 

We zijn benieuwd wat de meest onderzochte wijk van Nederland hieraan gaat overhouden. Wordt 

vast vervolgd.  

 

Leger des Heilspand/Patrimonium; H.W. Mesdagstraat 58 

Zoals eerder gemeld wil Patrimonium eigenaar blijven van het pand en is de corporatie op zoek 

naar een nieuwe huurder. Die moet voldoen aan de wens die de gemeente heeft geformuleerd en 

waarmee wij hebben ingestemd: huisvesting van ouderen met een hulpvraag. Inmiddels is contact 

gelegd met de stichting Waardig Wonen die nu op twee plaatsen kleinschalige opvang biedt voor 

ouderen met (beginnende) dementie. Zij zorgen voor 24/7 begeleiding in het pand. Patrimonium 

gaf in november aan te gaan werken aan een businessplan, waarover wij vervolgens nader worden 

geïnformeerd. Namens de buurt zijn Cor Calkhoven, Heinrich Winter en Nicolien Wieringa 

betrokken.  
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Zomerborrel 

In 2023 was er een kleine borrel op het Mesdagplein (zie boven). Het bestuur heeft de intentie om 

in september 2024 een groter festijn te hebben op het Mesdagplein. Ria de Haan en Heinrich 

Winter hebben dat jarenlang georganiseerd, maar zijn daarmee gestopt. Hilde Hacquebord, Fons 

Tholen en Leon Hofman hebben zich beschikbaar gesteld voor de organisatie. 

 

Klein(er) bier 

De gemeente heeft het verboden dat campers en kampeerwagens langere tijd in de wijk worden 

geparkeerd. Omdat bij ons een aantal van die auto’s staat, heeft dat voor verschillende 

buurtbewoners gevolgen. Een ander onderwerp is het idee van de gemeente op verschillende 

plaatsen in de stad bakfietsen te stallen met het oog op gebruik voor het vervoer of afvoeren van 

spullen. Ook in de buurt van het H.W. Mesdagplein zou zo’n bakfiets terecht kunnen komen. We 

hebben samen met het Eerste Kwartier gereageerd op dit voornemen en gepleit voor concentratie 

op plaatsen buiten de wijk (bijvoorbeeld op parkeerplaatsen op de kop van de Kraneweg of aan de 

A-weg). Verder is er door het Derde Kwartier gevraagd aan de gemeente verkeersluwende 

maatregelen te nemen voor de Kraneweg die soms op een racebaan zou lijken. De gemeente heeft 

daarop gereageerd en gesteld daar voorlopig niet aan te denken. Er geldt nu een 30 kilometer zone 

en gelet op de functie van de Kraneweg hebben fysieke maatregelen geen prioriteit. 

 

Kranslegging monument Jozef Israëlsplein 

Bij het monument van het vergisbombardement zijn op 4 mei 2023 bloemen gelegd in 

samenwerking met de Stichting 4 Mei Herdenking Groningen. Dat was een indrukwekkende 

bijeenkomst met een dertigtal aanwezigen. De bewoners van het Vindicathuis ‘Mekozi’ waren 

aanwezig en zorgden voor stoelen voor enkele oudere aanwezigen, onder wie ook nabestaanden 

van de slachtoffers. Voormalig stadsdichter Renée Luth droeg een ‘spoken word’ gedicht voor en 

er was een minuut stilte. Volgens de voorzitter van de stichting een van de best bezochte 

bijeenkomsten die dag. 

 

Lichtjesfestival 

Op 20 december was er een ‘lichtjesfestival’ georganiseerd door Dorien (WIJ Groningen). 

Gedachte is ontmoetingen tussen studenten en eigenaren/bewoners te organiseren: ‘samen in de 
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buurt’. Er waren veel deelnemers en leuke activiteiten (onder meer koortje bij de SPAR in 

Kostverloren, een pianist op het H.W. Mesdagplein). 

 

HET 3E  SCHILDERSKWARTIER 

 

 

Het jaar 2023 was het eerste volledige kalenderjaar waarin we met het huidige bestuur hebben 

gewerkt, afgezien van de bestuurswissel van Geertje Winkel naar Jeltje Nieuwenhoven in juli 2023. 

Het vijfkoppige bestuur heeft zich actief opgesteld. 

● We overleggen maandelijks een paar uur. 

● We werken actief samen met de twee andere Kwartieren en de Wijkraad en hebben korte 

lijnen met de diverse contactpersonen bij de gemeente. 

● We zorgden voor een nieuwe website (www.derdeschilderskwartier.nl ). Er zijn nu plannen 

in de maak om de digitale toegang voor de hele Schildersbuurt en Kostverloren te bundelen 

in een overkoepelende website. 

● We verzorgden de tweede en derde digitale nieuwsbrief aan onze leden. 

● We maakten een flyer met de uitleg van doel en functie van de bewonersvereniging en een 

oproep om lid te worden. 

● Ons ledenaantal steeg van 57 naar 82. Let op: dit zijn adressen! 

● We sluiten ons van harte aan bij de verschillende activiteiten in de buurt en de wijk, zoals 

Gluren bij de Buren en de verzorging van de Stolpersteine, de Lichtjeswandeling, de 

opruimacties en de activiteiten van het Noorderpoortcollege waarbij publiek wordt 

uitgenodigd. 

● We nemen actief deel aan de commissie overlast en handhaving. Dit is een voortschrijdend 

proces. 

http://www.derdeschilderskwartier.nl/
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Wat vooral duidelijk werd is het belang van melden van overlast bij gemeente en politie. 

Het klagen over overlast en het aantal meldingen zijn niet in verhouding. Vandaar ook het 

onderzoek naar het ervaren van overlast in ons Derde Schilderskwartier. Het wachten is op 

de escalatieladder en de flyer met gedragsregels die kunnen helpen in de communicatie 

met overlastgevers. 

● Ook de voorzieningen die de gemeente biedt om de stad te verduurzamen en te vergroenen 

ondersteunen we van harte door daarover in de nieuwsbrief te berichten. 

● Na overleg met de twee andere Kwartieren, Wijkraad en de gemeente gaat het 

buurtbudget van 2024 besteed worden in ons Derde Schilderskwartier en wel aan de 

verwezenlijking van de geschetste plannen in de Leutje Leidraad voor het Taco 

Mesdagplein. Op de vorige ALV is voortgebouwd op de eerdere plannen van een groepje 

betrokken buurtbewoners. Hieruit is een lijst met wensen ontstaan die in overleg met de 

gemeente geleid hebben tot een voorstel dat op 18 december tijdens een 

inloopmiddag/avond is voorgelegd aan de omwonenden. 

 

De voorgenomen positieve en optimistische opstelling t.a.v. lang slepende kwesties in het 

Kwartier leidde tot de volgende succesvolle, maar ook frustrerende resultaten. 

 

Zo was er de Watertoren. 

Een goed contact tussen de bewonersvereniging, Calculus en de gemeente zorgde uiteindelijk 

voor de vergunning voor een hotelfunctie van de toren. Calculus realiseerde de plannen en de 

opening vond plaats op 3 februari 2023. 

Sindsdien mag de bewonersvereniging Derde Schilderskwartier ook gebruikmaken van de 

skylounge: 

Het bestuur vergadert in de skylounge van de Watertoren. 

We organiseerden de ALV op 5 juli 2023 ook op die locatie. 

Onze buurtborrel op 3 november 2023 was in de skylounge met hapjes en drankjes beschikbaar 

gesteld door Calculus. Het was een groot succes met een enorme opkomst, jammer was dat we 

zelfs verschillende leden moesten weigeren i.v.m. een overaanmelding. 

Ook de zondagse koffieochtenden zijn een verbindende factor in ons Kwartier.  
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Maar ook het verkeer 

Een slepende kwestie betreft het stoepfietsen op de Hofstede de Grootkade. Een lastig probleem. 

We zouden graag willen dat de weg zo werd ingericht dat daar gefietst wordt. Door de hobbelige 

keien wordt nu te vaak uitgeweken naar de stoep, wat zorgt voor onverwachte en gevaarlijke 

situaties. Fietsstroken links en rechts van de keien zouden een oplossing zijn (naar voorbeeld van 

het eerste deel van de Jozef Israëlsstraat). Het valt niet mee de gemeente van deze noodzaak te 

overtuigen. We besluiten hierin vasthoudend op te treden. Dit heeft wel een frustrerende werking, 

ondanks onze acties is er nog steeds geen resultaat. 

Daarnaast wordt de Kraneweg steeds meer een zorgdossier vanwege te snel rijden.  

We vragen nu dringend aan de gemeente om een integraal verkeersplan te ontwikkelen voor de 

Schilderswijk. 

 

 

Opening van de toren 3 februari 2023  
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THUIS IN KOSTVERLOREN 

 

 

Het jaar 2023 kende veel activiteiten waarbij het TiK de nodige financiële ondersteuning heeft 

kunnen geven. 

Puntsgewijs kunnen we noemen: 

• De Boomgaard in Kostverloren 

• Het lichtjesfeest met de vele waxinelampjes, kerststal in de Boomgaard, muziek en 

bijdragen van de bedrijven 

• Kaartclub 

• Milieudag in november 

• Wandelclub 

• Bingo 

• Herinrichting hondenspeelveld 

• Stamppotbuffet op 28 augustus 

• Groenveldje einde Gerard Doustraat 

• Busreis Schiermonnikoog  

• Gluren bij de Buren  

• Busreis Frederiksoord 

• Koor Ton sur Ton 

• BBQ op 14 juli 

• Kerstevenement pleintje Kortestraat 

• Burendag  
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Impressies van het lichtjesfeest (de Lichtjeswandeling): 

      

 

  

 

   

  



   

 28 

VAN OSTADE STICHTING 

                                                      

 

Voor de Van Ostade Stichting was 2023 een bijzonder jaar. Hoogtepunt was de uitbreiding en 

opening van een extra nieuw speeltuingedeelte. Met als hoogtepunt de hoogste uitkijktoren met 

glijbaan van Groningen. Meer zitgelegenheden, twee schaaktafels en meer groen en avontuurlijk 

spelen maakten de toch al grote speeltuin nog completer in 2023. Met verschillende geldgevers 

zoals de gemeente Groningen, Huis de B en jenaplanschool De Petteflet en natuurlijk Van Ostade 

Stichting zelf en de speeltuincentrale werd de voorbereiding van bijna 4 jaar beloond met een 

prachtige uitbreiding van de speeltuin. Hoofdgebruikers van de speeltuin zijn natuurlijk de 

kinderen van jenaplanschool De Petteflet en Huis de B. In het weekeinde zijn het vooral kinderen 

die met hun ouders feestjes vieren in het Kostverloren Kwartier en kinderen uit de wijk. 

 

Ook was de Van Ostade Stichting landelijk gastheer van Jantje Beton op de nationale 

buitenspeeldag op 14 juni 2023. Maar liefst 11 burgermeesters waren aanwezig tijdens de 

nationale buitenspeeldag met als thema: ‘Burgermeester, kom je buitenspelen?’. Hiermee haalde 

de speeltuin het jeugdjournaal en kreeg veel publiciteit. Ook kinderzender Nickelodeon was 

aanwezig met een camerateam en mascottes. 

 

Naast het beheer van de speeltuin beheert Stichting van Ostade ook het wijkcentrum Kostverloren 

Kwartier. Hier vinden wekelijks bijna 20 vaste activiteiten plaats zoals diverse koren, dammen, 

schaken, streetdance, yoga, bewegen op muziek, klaverjassen, jeugdtheater en schilderen. In de 
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weekenden wordt het wijkcentrum veel verhuurd voor kleinschalige feestjes en partijen. Het is een 

aantrekkelijke locatie doordat er geen sprake is van overlast bij omwonenden en de aanwezigheid 

van de speeltuin voor het jongere publiek. 

 

In 2023 heeft voorzitter Jacob Bolhuis het stokje overgedragen aan Leendert van der Laan. Jacob 

Bolhuis blijft wel actief als algemeen bestuurder. Theo Roelfsema is penningmeester en Leo 

Jongsma en Divon Jongsma-van der Veer zijn ook algemeen bestuurders. 

 

Naast het bestuur is ook een aantal vrijwilligers actief en er is een beheerder voor 12 uren per 

week. De stichting organiseert zelf ook een aantal zaken zoals bingo’s en het wekelijkse 

soepmomentje op woensdagmiddag. Er is ook sprake van een nauwe samenwerking met de 

Huurdersvereniging Kostverloren. 

 

In 2023 heeft penningmeester Theo Roelfsema de basis gelegd voor een gezonde financiële 

boekhouding en een dito begroting. De Stichting staat er wat dat betreft financieel gezond voor. 

 

Leendert van der Laan is op dit moment voorzitter/secretaris op interim basis. Van Ostade 

Stichting is op zoek naar een nieuwe voorzitter of secretaris. 
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HUURDERSVERENIGING KOSTVERLOREN  

 

 

De Huurdersvereniging Kostverloren, de HVK, komt al jaren op voor de belangen van haar leden 

over bewonerszaken, groen en grijs in de wijk. De HVK is nog de enige huurdersvereniging van 

Nijestee. Sinds een aantal jaren kunnen ook huiseigenaren donateur worden voor slechts 

€ 0,75 per maand. Iedereen kan zich aanmelden via de website van 

www.schilderswijkgroningen.nl (HVK link). Op deze nieuwe site staan de laatste nieuwtjes, 

geschiedenis van de wijk, activiteiten, etc. In samenwerking met de Van Ostade Stichting en de 

overige wijkorganisaties, zoals de Wijkraad, organiseert de HVK diverse activiteiten binnen het 

Wijkcentrum “Het Kostverloren Kwartier”, maar ook daarbuiten. 

 

De HVK houdt nauw contact met alle organisaties in de wijk, de Gemeente Groningen en Nijestee. 

De HVK heeft vorig jaar gezorgd voor een AED in de wijk, die 24 uur, 7 dagen in de week 

beschikbaar is. Ook hebben we de zogenaamde “DepoDogs”, een dispenser met ecologische 

hondenpoepzakjes, geplaatst. Daar komen nog een aantal van in de wijk. In samenwerking met de 

Gemeente Groningen, maar op initiatief van de HVK, hebben we onder andere de verlichting van 

de winkelstrip sterk verbeterd, hebben we met wijkbewoners een structurele schoonmaakactie 

opgezet en is er een nieuwe ontmoetingsplek gemaakt met een hondenveldje achter Huis de B. 

Ook hebben we weer een aantal busreisjes en een Paasviering met gratis goed verzorgde brunch 

georganiseerd.  

Groningens Ontzet vonden we ook eens goed om te organiseren met een gratis stamppotbuffet en 

livemuziek. Groot succes. Gaan we in 2024 weer doen. Te veel om allemaal op te noemen. 

De HVK heeft haar kantoor “De Rembrandt Caemer” aan de R. van Rijnstraat 160a. Deze ruimte is 

uitermate geschikt voor kleine vergaderingen.  

We hebben best nog wat ruimte vrij voor bijvoorbeeld een bridgeclub, sjoelclub of dartclub. U bent 

altijd van harte welkom met nieuwe ideeën.   

http://www.schilderswijkgroningen.nl/
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Bestuur: 

Voorzitter:  Jacob Bolhuis 

Secretaris:  Eddy Buwalda 

Penningmeester: Harmina de Man 

 

 

 

KOSTWINNING 

 

Met Kostwinning worden allerlei plannen en ideeën verzameld. Dit wordt gedaan met 

wijkbewoners, vrijwilligers en met mensen die in of voor de wijk werken. Hieruit zijn verschillende 

initiatieven naar voren gekomen, zoals bijvoorbeeld de renovatie en uitbreiding van de speeltuin, 

maar ook kleinere projecten, zoals bijvoorbeeld een barbecue.  

Er vindt periodiek overleg plaats onder de titel ‘Kostwinning’ tussen de wijk, de gemeente, 

Nijestee, de Petteflet en Huis de B.   
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Verduurzaming is een thema dat op de agenda blijft staan, waarbij WarmteStad een onderdeel is. 

Ook worden bewoners geïnformeerd over de voorzieningen in de buurt en op financieel gebied 

(voorzieningenwijzer).  

 

Bewoners zouden graag meer groen in de wijk zien. Hiervoor is een plan opgesteld door Nijestee, 

die de ambitie heeft “van Kostverloren de groenste wijk van de stad te maken”.  

 

HUIS VOOR JONGEREN WENDER 

In de voormalige nachtopvang voor daklozen aan de Eendrachtskade / Hoendiepskade vangt 

Wender (voorheen Het Kopland) vanaf 2 november 2019 jongeren op. 

 

Er zijn op dit moment geen signalen van overlast of hinder bekend. De Wijkraad houdt contact met 

Wender om de gang van zaken rond de jongerenopvang te blijven volgen. 

 

TERWILLE 

In de zomer van 2019 werd bekend dat Terwille Verslavingszorg haar intrek zou gaan nemen aan 

de Herman Colleniusstraat 18, waar vroeger de MJD gehuisvest was. Op 17 januari 2020 heeft 

hierover een gesprek plaatsgevonden tussen de Gemeente Groningen, Terwille, het 2e 

Schilderkwartier, de Wijkraad en Lefier. 

 

Tot nu toe ervaart de buurt geen overlast van het Terwille-pand. Terwille gedraagt zich als een 

goede buurman. We blijven de ontwikkelingen uiteraard volgen. Het 2e Schilderkwartier en de 

Wijkraad houden een vinger aan de pols.   
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STICHTING STOLPERSTEINE SCHILDERSWIJK GRONINGEN 

Op 28 maart 2014 is de Stichting Stolpersteine Schilderswijk 

Groningen opgericht om alle wijkgenoten die slachtoffer zijn 

geworden van nazigeweld te gedenken door het plaatsen van 

gedenksteentjes, zogenaamde Stolpersteine. Nu, negen jaar 

later, zijn alle stenen geplaatst en is voor de slachtoffers van 

het ‘vergisbombardement’ een monument geplaatst aan het 

Jozef Israëlsplein. Daarmee heeft de stichting haar werk 

voltooid. Het bestuur heeft de stichting per 1 juli 2022 

opgeheven.  

Het plan is opgevat om het werk van de Stichting Stolpersteine een permanente plaats te geven 

op de website van de Schilderswijk.  

 

GLUREN BIJ DE BUREN –  KLEINE CULTURELE VERRASSINGEN IN DE WIJK  

Zondag 2 april werd na 3 jaar eindelijk Gluren bij de Buren weer hervat. Met een divers 

programma, prachtig weer en enthousiaste deelnemers en bezoekers was het een geslaagde 

middag. Op uitnodiging van de organisatie kwam de wethouder Oude Wijken, Carine Bloemhoff, 

Gluren bij de Buren bezoeken. 

 

Wijkbewoners hadden de keuze uit 15 activiteiten. Zo lieten koren hun muzikale kunsten horen, 

gaf een voormalig stedenbouwkundige uitleg over de architectuur van Kostverloren en de 

Schildersbuurt, lieten kunstenaars hun schilderijen en andere kunstwerken zien, kwam de 

geschiedenis van Kostverloren en de Schildersbuurt ruimschoots aan bod en konden kinderen hun 

eigen verhaal maken met een kinderboekenschrijfster. De afsluitende borrel was ten slotte in De 

Slingerij, waar onder het genot van een drankje het wijklied ten gehore werd gebracht. Zo’n 400 

bezoekers werden er geteld die erg enthousiast hebben gereageerd op het programma. 

 

https://www.stolpersteineschilderswijkgroningen.nl/stolpersteine/
https://www.stolpersteineschilderswijkgroningen.nl/nieuws/#monument
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Deze editie van Gluren bij de Buren bestond de organisatie uit Marleen Dohle, Harriet de Jonge, 

Joke Sinnema, Bea Ekamper, Tineke Runia en Wilma van Slooten. Voor Marleen Dohle en Harriet 

de Jonge was het de laatste editie. Zij geven na 8 jaar het stokje over aan Fenny Wichers. 

 

BUURTBOOMGAARD KOSTVERLOREN  

In januari en februari hadden we een winterstop. In 

het voorjaar snoeiden we alle vlinderstruiken. Ook 

werden de rosa rugosa (de haag van rozen die om 

de boomgaard groeit) wederom gesnoeid tot 20 

cm boven de grond. De takkenril die bij het urinoir 

staat, werd verstevigd en weer aangevuld met 

takken van wilgen en andere bomen die gesnoeid 

waren. Er zijn in de winter frames met gaas 

gemaakt die nu als deksel bovenop de 

composthopen zijn gekomen, zodat vogels en 

katten er niet bij kunnen. 

In het voorjaar is de grond rondom de 

bessenstruiken vrij gemaakt van gras, en inheemse 

bodembedekkers zijn daarvoor in de plaats 

aangeplant. De eigen compost werd rondom de struiken aangebracht. Daarnaast zijn de bessen, 

en dan vooral de zwarte bessen, gesnoeid. 

Er is een nieuw handvat gekomen aan het grote hek, omdat het ijzeren sluitwerk de hele tijd 

gestolen werd. Nu is het een houten bal met elastiek, dat werkt ook goed. 

 

We kregen in het voorjaar ook een e-mail van de groenbeheerder van de gemeente, dat ons 

poeltje mogelijk gevaarlijk was voor kinderen, en dat er een omheining omheen moest, of het 

poeltje moest minder diep worden. Nu was het poeltje juist dieper gemaakt, zodat er langer water 

in bleef staan, dus minder diep gingen we het niet maken. 

Na veel overleg is besloten met elkaar en de ambtenaar, dat door ons met barricades d.m.v. 

doornstruiken, gedeeltes schapenhek en boomstammen, stapelmuurtjes en dergelijke, de toegang 
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tot het poeltje voor kinderen minder makkelijk gemaakt moest worden. Wel willen we graag het 

poeltje in het zicht houden, omdat het mooi is om naar te kijken, we horen veel mensen zeggen 

dat ze van het poeltje genieten. En de eenden moeten er nog kunnen aanvliegen. 

 

We hebben schapenhekken geplaatst, stenen rondom gelegd, er is een boom neergelegd, er zijn 

een paar doornstruiken geplaatst, waaronder zeldzame bosrozen. Dit wordt in gedeelten 

aangepakt, omdat dit ons veel tijd kost. 

 

Vanuit de groep is er ook een wens gekomen, namelijk dat er een wateropslag ergens kon komen 

zodat het poeltje in de zomer ook vol zou kunnen blijven, nu is het in zeer warme zomers zo dat 

het poeltje droog staat. En we daar kraanwater voor hebben gebruikt. 

Met dezelfde gemeenteambtenaar is weer een gesprek geweest, de wensen kenbaar gemaakt, en 

er zou over nagedacht worden, de gemeente zou e.e.a. onderzoeken, maar tot nu toe is er nog 

geen actie ondernomen. 

 

In de zomer is er begonnen met een ander maaibeleid, zodat er veel insecten die dat nodig 

hebben, kunnen verblijven in het hoge gras. We maaien dus iedere keer een klein gedeelte, wat 

voor de omwonenden wel even wennen is dat het nu rommelig oogt. 

Ook laten we de brandnetels staan voor de vlinders die daar eitjes op leggen. 

 

Op de heuvels bloeien er prachtige wilde planten, die rijk worden bezocht door wilde bijen en 

zweefvliegen, hommels. Ook de kardoen staat daar weer prachtig te bloeien. 

Rondom de boomgaard in de rand staan ook allerlei wilde planten, bv. wilde oregano, pepermunt, 

pastinaak, zeepkruid, distels en inheemse berenklauw. 

De drie bijenhotels worden druk bezocht, ook de rozen rondom de tuin zijn vol bijen en hommels. 

In de opslag zijn nog 3 bijenhotels die we nog willen opvullen met hout en riet. 

 

Er is een bosmaaier aangeschaft voor de kanten langs het pad. We haalden gras uit de steentjes 

van het pad, om wat meer variatie te krijgen. 
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Richting de herfst gingen we appels rapen en appels plukken, om zo uit te kunnen delen op de 

oogstdag, ook leggen we elke week appels in papieren zakjes (met een recept erbij) in het 

weggeefkastje in de buurt van de boomgaard. 

We kregen ook kratten van mensen, en legden daar de appels in, we konden de appels in huis 

opslaan. 

Dit jaar werden ook veel appels en peren, walnoten en kweeperen meegenomen door 

waarschijnlijk eenzelfde persoon, niet de bedoeling, maar moeilijk te voorkomen. Waarschijnlijk 

door iemand die niet begrijpt of wil begrijpen dat de vruchten om te delen zijn. We zouden daar 

duidelijker over kunnen zijn, d.m.v. een bord. 

 

Er is een bord ontworpen door Ricky, kunstenaar uit Kostverloren, die door de gemeente gemaakt 

en geplaatst is. Helaas niet op de goede plek (en 2 borden ) zoals we die hadden afgesproken, 

namelijk naast de ingangen. Nu staat het midden in de boomgaard, en zo dat er niemand op kijkt. 

Er staat dat honden aan de lijn moeten, kinderen onder toezicht ( i.v.m. de poel ). 

 

Het oogstfeest werd dit jaar gecombineerd met de burendag op 23 september. Zoals ieder jaar 

waren er verschillende kinderactiviteiten waaronder bv. cupcake versieren. Er was koffie, thee, 

limonade en gebak waar fruit in was verwerkt van de boomgaard. Er waren zakjes met appels om 

uit te delen, en rondleidingen door de boomgaard. Er was een kleine rommelmarkt waarvoor we 

kramen hadden gehuurd. Het weer werkte niet erg mee, toch kwamen de vaste bezoekers van elk 

jaar even langs. 

 

In november was de zeisbrigade van Landschapsbeheer aan het maaien met de zeis, dan is er ook 

de mogelijkheid om zelf de zeis ter hand te nemen, en dat vinden mensen altijd erg leuk. De 

kinderen van de buurt helpen dan met het wegbrengen van het gemaaide gras, en dat vinden zij 

weer erg leuk! 

En zo was de tuin weer winterklaar. 

 

Op 20 december heeft het eerste georganiseerde Lichtjesfeest in de Schilderswijk 

plaatsgevonden, een onderdeel is door de leden van de boomgaard verzorgd. 



   

 37 

In een geïmproviseerd theatertje werd een winterverhaal verteld. In het verhaal kwamen veel 

dieren (knuffels) voor, die voor en achter het scherm het publiek meenamen in het vertelsel. Het 

regende die avond, iedereen was doorweekt. Toch was het een groot succes, van 17.00 tot 20.00 

aaneengesloten publiek. Er zijn zeker 400 bezoekers geweest. 

 

De Buurtboomgaardgroep heeft met elkaar samen het jaar afgesloten met een heerlijk kerstdiner, 

door iedereen was er wat lekkers gemaakt, de sfeer was goed. 

 

Algemeen 

De boomgaard heeft elke zaterdag ook een sociale functie, mensen uit de wijk die langslopen voor 

een praatje of een kopje koffie, waaronder bv. een vrouw van 99 jaar. 

We zijn er ook voor de gezelligheid en de sociale interactie met de buurt en elkaar. 

Hiervoor staan er een tafel en tuinstoelen in de boomgaard waar mensen kunnen zitten, en 

welkom zijn om erbij te komen zitten als wij in de boomgaard zijn, en ook als ze willen afspreken 

met een vriend of vriendin kun je er zelfs terecht. 

Wij beginnen de zaterdagochtend om 10 uur met koffie en overleg, en daarna werken we tot 12 

uur in de tuin. We hebben hiervoor gereedschap aangeschaft, wat in een schuur van een 

omwonende van de tuin staat. Er is altijd genoeg werk te doen, en soms werken één of meerdere 

vrijwilligers ook doordeweeks. Nieuwe vrijwilligers zijn zeer welkom! 

 

Al onze activiteiten zijn mogelijk gemaakt door de financiële ondersteuning van het TiK-fonds. 

Namens de werkgroep Buurtboomgaard Kostverloren onze dank daarvoor! 
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WANDELGROEP SCHILDERSWIJK (WGSW)  

 

 

Onze wandelclub bestaat inmiddels ruim acht jaar, en volgt in grote lijnen nog hetzelfde patroon 

als in de begintijd, afgezien van aangepaste activiteit in de coronajaren. 

 

Het hele jaar door wandelen we elke derde zondag. Bij toerbeurt stelt een lid een wandeling voor. 

Wie de wandeling heeft gepland is ook verantwoordelijk voor de te volgen route. Start- en 

eindpunt van de wandeling ligt niet te ver van Groningen, gewoonlijk niet verder dan zo’n 

vijfentwintig km. Drie deelnemers bezitten een auto. De autokosten worden gezamenlijk 

verrekend volgens een dit jaar opgesteld systeem waar we allemaal tevreden over zijn. Een enkele 

keer nemen we het openbaar vervoer naar het beginpunt, en soms de fiets. O.a. door verhuizing 

telt de wandelclub, na de oorspronkelijke twaalf, nu tien deelnemers. 

 

De lengte van de wandelingen is zo rond de tien kilometer. Het is een gewoonte geworden om na 

afloop van de wandeling, of onderweg als een geschikte gelegenheid zich aanbiedt, samen ergens 

koffie te drinken. 
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Het jaar 2023 hebben we afgesloten met een gezellige bijeenkomst bij een van ons thuis. Ook dat 

lijkt een traditie te gaan worden. 

 

GYMCLUB MBVO, MEER BEWEGEN VOOR OUDEREN 55+  

Elke vrijdagmorgen van 9.30 tot 10.30 uur waren we flink en vrolijk in beweging in de zaal van het 

Kostverloren Kwartier. 

 

De laatste vrijdag van de maand dronken we gezellig een kwartiertje met elkaar een kopje koffie 

met een traktatie van de jarige(n) van die maand. Dit waren de uitgelezen momenten om bij te 

praten, ook over ieders andere bezigheden. Dit sociale aspect waarderen we allemaal in onze club. 

 

Zoals altijd hielden ook wij vakantie in de schoolvakanties. 

 

Met 18 vrouwen en 1 man hadden we ook in 2023 weer een fijne groep deelnemers. Bewegen heeft 

zeker voor ons, 55+/60/70/80-plussers, een positief effect op onze gezondheid. Conditie en kracht 

blijven zo lang mogelijk op peil. Cholesterolwaarde en bloeddruk blijven laag. Bovendien heeft 

bewegen een goede invloed op onze stemming. 

 

De lessen bestonden uit afwisselende gymnastiekoefeningen en spelvormen met als doel het 

behoud van kracht, stabiliteit en flexibiliteit. Ons hele lijf, dus armen, benen, heupen, schouders en 

hersenen (geheugen, concentratie) kwamen op een speelse manier aan de beurt, soms op de been 

dan weer op de stoel. Aanstekelijke muziek ondersteunde de oefeningen. 
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De begeleiding van onze groep was ook dit jaar in handen van Jeanette Toxopeus, een bevoegde 

kracht op het gebied van ouderengymnastiek. We genoten van haar stimulerende, ontspannen, 

vrolijke en soms uitdagende wijze van lesgeven. 

Jeanette zorgde ook voor tips en nieuwsbrieven met verschillende oefeningen die we zelf thuis of 

buiten konden doen. 

 

DE BOLLEYVLAPPERS EN AANSTORMEND TALENT 

Ook in 2023 hebben we 39 keer kunnen spelen en hebben daar ook met veel enthousiasme gebruik 

van gemaakt.  
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Het credo in het jaarverslag van 2021 was “Houdt de ballen hoog”. Maar het jaar 2023 heeft vooral 

in het teken gestaan van het werven van nieuwe leden.  

Zo hebben we jaren getobd met eigenlijk te weinig spelers. En we hebben ook weer te maken 

gehad met ziekte, blessures en andere fysieke ongemakken. Maar ondanks al 

die tegenslagen maakten we er elke keer weer een leuke avond van. Plezier 

staat bij de Bolleyvlappers voorop. Ook de periodieke nazit is altijd een succes 

en de bitterballen zijn dan ook nadrukkelijk aanwezig.  

Maar in het afgelopen jaar hebben we door 

intensieve scouting jonge spelers kunnen bereiken. 

Het moet gezegd worden, het wordt steeds leuker. 

Maar er is natuurlijk altijd ruimte voor nieuwe 

leden. Een oproep in de wijkkrant mag natuurlijk 

niet ontbreken.  

 

 

Ook de gemeente heeft zich van haar goed kant 

laten zien. De zaal heeft een flinke opknapbeurt 

gehad. Voor de Bolleyvlappers reden genoeg om 

een nieuwe bal aan te schaffen, die overigens uit 

beeld is geraakt.  

 

 



   
Korte samenvatting van de financiële situatie eind 2022 en eind 2023 en de begroting 2024 
van de Wijkorganisatie Kostverloren en de Wijkorganisatie Schildersbuurt. 
 

Posten (in euro’s) Kost 
verloren 
eind 
2022 
 

Kost 
verloren 
eind 
2023 
 

Kost 
verloren 
budget 
2024 
 

Schilders 
buurt 
eind 
2022 
 

Schilders 
buurt 
eind 
2023 
 

Schilders 
buurt 
budget 
2024 
 

Subsidie gemeente 2195 x 
1,35 + 
1250 

2186 x 
1,30 + 
1250 

2287 x 
1,30 + 
1250 

5978 x 
1,35 + 
1500 

5937 x 
1,30 + 
1500 

5934 x 
1,30 + 
1500 

       

Balans actiefzijde       

nog te ontvangen 1070 1034  2415 3260  

overige vorderingen    11 11  

banksaldi 2682 1909  2331 398  

Telling 3752 2943  4757 3669  

       

Balans passiefzijde       

algemene reserve 3128 1995  2443 1210  

bestemmingsreserve 522 722  1446 1265  

nog te betalen 102 226  868 1194  

Telling 3752 2943  4757 3669  

       

Resultaat-ontvangsten       

subsidie gemeente 4213 4092 4223 9570 9218 9214 

overige subsidies 498   3662 613 1000 

activiteit communicatie 
(advertenties)  

639 288 600 1491 672 1400 

activiteit activering 2098 1939 2290 2979 3592 3602 

overige baten 0 14 0 1 19 0 

Telling 7448 6333 7113 17703 14114 15216 

       

Resultaat-uitgaven       

actv. comm. krant 1553 1818 1688 3625 4044 3762 

actv. comm. ov.kosten 16 26 24 36 61 56 

actv. comm. wijkmedia 168 138 621 705 845 1234 

actv. comm. huisvesting 373 140 58 870 328 134 

actv. activering buurtactv.  2843 3839 3828 8280 7468 7886 

actv. activering ov.kosten 265 367 295 560 425 861 

actv. activering huisvesting 1492 561 230 3481 1310 538 

algemeen 483 577 523 946 866 969 

Telling uitgaven 7193 7466 7267 18503 15347 15440 

       

Resultaat positief +255      

Resultaat negatief  -1133 -154 -800 -1233 -224 

Telling 7448 6333 7113 17703 14114 15216 
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De financiën van de ‘Wijkraad Schilderswijk’ door Hein Pronk. 
 
Korte samenvatting van de financiële situatie eind 2022, eind 2023 en het budget 2024 van 
de Wijkorganisatie Kostverloren en de Wijkorganisatie Schildersbuurt. 
 
Toelichting op het resultaat van 2022 en 2023 en de begroting van 2024. 

Voor u ligt het overzicht van de balans en het resultaat van beide organisaties. 
 
De subsidie vormt zich voor Kostverloren en Schildersbuurt door het aantal inwoners op de 
peildatum van 1 januari van het voorgaande jaar te vermenigvuldigen met een vastgesteld 
bedrag per inwoner plus een basisbedrag van € 1.250 voor Kostverloren en voor de 
Schildersbuurt van € 1.500. Dit zijn de maximum te verwachten bedragen. 
 
De ontwikkeling van het aantal inwoners is als volgt geweest per peildatum van 1 januari: 
 
Peildatum 1-1-2021 voor het jaar 2022 > Kostverloren 2195 en Schildersbuurt 5978 
Peildatum 1-1-2022 voor het jaar 2023 > Kostverloren 2186 en Schildersbuurt 5937 
Peildatum 1-1-2023 voor het jaar 2024 > Kostverloren 2287 en Schildersbuurt 5934 
 
Het jaar 2022 was tevens het laatste jaar dat het buurtlokaal ‘Op Mars’ in gebruik was. 
Reeds in een vroeg stadium zijn er geen vergoedingen meer geweest door de gedeeltelijke 
onduidelijkheid van de gebruiksperiode en gelukkig konden vrijwel alle activiteiten 
ondergebracht worden in het Kostverloren Kwartier. In 2023 zijn nog kosten gemaakt voor 
de ontmanteling van het buurtlokaal. 
 
De activiteiten van de Boomgaard Kostverloren worden verwerkt bij Kostverloren. 
Toevoeging komt van het TiK (Thuis in Kostverloren). Dit om te voorkomen dat er bij de 
Gemeente steeds variërende bedragen moeten worden aangevraagd en de activiteit zo 
onder de polis van de wijkorganisatie valt. 
 
Voor de seniorengymclub MbvO55+ en het volleybalteam de ‘Bolleyvlappers’ komen de 
ontvangsten en uitgaven bij de Schildersbuurt. 
 
De wijkkrant is tweemaal uitgekomen, hetgeen zeer gewaardeerd wordt. De opbrengsten 
van de advertenties in het jaar 2022 zijn aangevuld met die van het voorgaande jaar 2021, 
toen er één editie uitkwam. Gelukkig zijn er in 2022 en 2023 weer twee edities geweest. De 
advertenties van het jaar 2023 zijn toegerekend aan datzelfde jaar. De begroting voor 2024 
is gebaseerd op het budgetjaar 2022. 
 
De kascommissie, bestaande uit de heren Gert Schout en Benny Kleiker, heeft op 22 maart 
2023 voor het jaar 2022 en op 27 maart 2024 voor het jaar 2023 de financiële opstellingen 
met uitgaven, ontvangsten en de balans besproken met Hein Pronk, penningmeester. 
 
Het resultaat voor Kostverloren was in 2022 positief met € 255 en in 2023 negatief met 
€ 1.133. Dat van de Schildersbuurt respectievelijk negatief met € 800 en negatief met 
€ 1.233. De algemene reserve na beide jaren was voor Kostverloren € 1.995 en 
Schildersbuurt € 1.210. 
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BESTUURSWISSELINGEN WIJKRAAD SCHILDERSWIJK (SKS) 
 
Rooster van aftreden 
 

Wie Functie Aanvang  Afloop 1e termijn Herbenoeming Afloop 2e termijn Herbenoeming Afloop 3e termijn 

Harmen Gelling Voorzitter 16 oktober 2013 16 oktober 2016 23 november 2016 23 november 2020 21 december 2020 21 december 2024 

Liesbeth Klunder Secretaris 22 oktober 2014 22 oktober 2018 10 december 2018 10 december 2022 

--> aftreden per 21 

december 2020 

  

Channa Ensink Secretaris 13 november 2019 13 november 2023 

--> gestopt op 26 

maart 2024 

    

Hein Pronk Penning-

meester 

16 oktober 2013 16 oktober 2017 29 november 2017 29 november 2021   

Sjoerd Duim Lid 21 december 2020 21 december 2024     

Rudy Heddema Lid 16 oktober 2013 16 oktober 2016 23 november 2016 23 november 2020 21 december 2020 21 december 2024 

--> overleden op 1 

september 2023 

 

De aanvangsdata zijn gekoppeld aan de oprichting van de stichtingen Stichting Wijkorganisatie Schildersbuurt en Stichting Wijkorganisatie 
Kostverloren in 2013.  
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Liesbeth Klunder heeft per 21 december 2020 het bestuurslidmaatschap vanwege drukke 
bezigheden neergelegd. Channa Ensink heeft haar taken als secretaris overgenomen.  
 
Tjaaktje van der Wijk heeft op 3 juli 2023 afscheid genomen als notulist van de Wijkraad.  
 
Helaas is Rudy Heddema 1 september 2023 overleden, op 84-jarige leeftijd. De wijk en de 
Wijkraad zijn hem veel dank verschuldigd voor zijn inzet voor de leefbaarheid in (vooral) 
Kostverloren.  
 
Conform artikel 4 lid 2 van de statuten van beide stichtingen worden bestuursleden 
benoemd door het bestuur, nadat de aanwezigen bij het bewonersoverleg hebben 
ingestemd. Iris Vanclooster, Jacob Bolhuis en Theo Roelfsema stellen zich beschikbaar als 
bestuurslid.  
De bewoners wordt verzocht in te stemmen met benoeming van Iris Vanclooster, Jacob 
Bolhuis en Theo Roelfsema als bestuurslid, waarna het bestuur hen zal benoemen als 
bestuurslid voor een periode van vier jaar.  
 
De zittingstermijnen van Channa Ensink en Hein Pronk zijn op respectievelijk 13 november 
2023 en 29 november 2021 verlopen. Zij zijn zich daarna voor de Wijkraad blijven inzetten. In 
verband met haar overige drukke werkzaamheden heeft Channa Ensink haar taken op 26 
maart 2024 neergelegd. Hein Pronk is beschikbaar voor een nieuwe zittingstermijn en kan 
statutair worden herbenoemd.  
De zittingstermijnen van Harmen Gelling en Sjoerd Duim lopen af op 21 december 2024. 
Statutair gezien kunnen ook zij worden herbenoemd. Beiden zijn bereid nog een 
zittingstermijn van vier jaren aan te gaan.  
De bewoners wordt verzocht in te stemmen met herbenoeming van Hein Pronk, Harmen 
Gelling en Sjoerd Duim als bestuursleden, waarna het bestuur hen zal herbenoemen als 
bestuurslid voor een periode van vier jaren. Het bestuur zal daarbij Hein Pronk wederom 
tot penningmeester en Harmen Gelling weer tot voorzitter benoemen.  
 
Aangezien Channa Ensink niet meer beschikbaar is voor het bestuurslidmaatschap, is de 
functie van secretaris vacant. Iris Vanclooster heeft aangegeven de taken als secretaris op 
zich te willen nemen.  
Het bestuur is voornemens Iris Vanclooster te benoemen als secretaris.  
 
Oproep bestuursleden 
Volgens de statuten bestaat het bestuur uit minimaal 3 en maximaal 15 bestuursleden.  
De Schilderswijk is een erg actieve wijk, met diverse wijkorganisaties, die goed contact met 
elkaar hebben. De Wijkraad heeft hierbij een coördinerende en faciliterende rol en is 
aanspreekpunt voor de gemeente. Daarom heeft de Wijkraad behoefte aan nieuwe 
bestuursleden. Wilt u toetreden tot het bestuur van de Wijkraad (of wilt u eerst een poosje 
meekijken), meldt u dan aan via secretariaat@schilderswijkgroningen.nl.  

mailto:secretariaat@schilderswijkgroningen.nl
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